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Fókuszban

A költségeket közösen vállAlták 

Felavatták a címereket A Tanév Óvodapedagógusa 
lett Szarka Rita

Figyelmünkbe

Mentorok értekeztek a kempingbe
Soltvadkerten, a Vadkerti-tó kem-
pingjében tartotta szakmai fórumát 
a Cselekvő Közösségek projekt regio-
nális mentorhálózata. A Bács-Békés-
Csongrád megyék szakemberei a 
Helyi identitás és kohézió erősítése 
pályázat megvalósítását hivatottak 
segíteni országosan. Városunk is 
érintett ebben a pályázatban, mely-
nek eredményeképpen a helyi közös-
ségfejlesztők felmérték a lakossági 
igényeket, elkészítették a cselekvési 
tervet, és kidolgoztak több, megvaló-

sításra váró, a helyi értékeket feltáró 
és bemutató programot, melyek a 
következő hónapokban, években rea-
lizálódnak majd. Bács-Kiskun megye 
118 településéből 78 nyertes pályázat 
született, az érintettek 21 konzorci-
umban valósítják meg a célkitűzése-
ket, mint ahogyan Soltvadkert is Táz-
lárral, Császártöltéssel és Imreheggyel 
együttműködésben végzi a feladato-
kat. A mentorhálózat elindította és 
úgymond pályára helyezte a szakmai 
munkát, de az ő mandátumuk szept-

emberben lejár. Egy értékelő, összegző 
találkozóra jöttek össze Soltvadker-
ten, mivel sokat hallottak a városról, 
és szerették volna megismerni köze-
lebbről is. A tanácskozáson arról is 
szó esett, hogy milyen módon lehetne 
megőrizni azt a szakmai műhelyt, 
amely három év alatt sok tapaszta-
latot, tudást, jó gyakorlatot gyűjtött 
és tovább segíthetné a konzorciu-
mokat. A mentorok elragadtatással 
járták körbe a Vadkerti-tavat, ami 
egyik legszebb természetes tavunk a 

megyei három közül. Nem hagyták 
ki a Korona Cukrászda fagyicsodáit 
sem és a cukrászmúzeumba is ellá-
togattak. Elismeréssel szóltak a város 
rendezettségéről, a szemmel látható 
fejlesztési törekvésekről. Ezúton is 
köszönjük a Komszolg Kft. vezető-
jének, Schnürlein Andornak a kész-
séges segítségét, Soltvadkert Város 
Önkormányzatának támogatását és 
a Korona Cukrászda tulajdonosai-
nak nagylelkűségét, vendégszeretetét.  
 –sé–

Július 6-án ünnepélyesen is felavatták 
a három város találkozási pontjánál 
kialakított körfogalomban Soltvad-
kert, Kecel és Kiskőrös címereit. 
Eddig a zászlók szimbolizálták az 
összetartozást, a barátságot, melyre 
ezúttal az éjszaka világító címerek 
tették fel a koronát, amelyeket a há-
rom város közös finanszírozásában 
építettek ki. Hosszú évekkel ezelőtt 
sok terv és ötlet született arra, hogy 
mi is kerüljön a körforgalomba, ami 
mindhárom városra egyaránt utal. 
Erre a városok még közös pályáza-
tot is hirdettek, és emlékeim szerint 
húsznál is több terv érkezett. Voltak 
növénykompozíciós javaslatok, de 
születtek kovácsoltvasból vagy fából 
készült szőlőfürt, prés, hordó, sző-
lőtőke, absztrakt elemekkel tűzdelt 
tervek, de a közútkezelő mindegyik-
ben talált kivetnivalót, mivel a körfor-
galomnak átláthatónak kellett lenni. 
Az sem volt utolsó szempont, hogy a 
gondozása, karbantartása egyszerű és 
költséghatékony legyen. Így a felülről 

nemzeti trikolórt mutató térkő és a 
városok lobogói praktikus, egyszerű 
és mégis kifejező csomóponttá tették 
a körforgalmat. 
Szappanos Emese szavalatát köve-
tően a címereket Kiskőrös Város 
Fúvószenekara kíséretében, közösen 
leplezték le a városok polgármeste-
rei, ezzel is kifejezve a települések 
nem csak gazdasági alapú összefo-
nódását. Lehoczki Ferenc, Haszilló 
Ferenc és Domonyi László beszéltek 
a jelképekről, a címereket alkotó ele-
mek múltban gyökerező üzenetéről.  
Az ünnepélyes ceremóniára többen 
tekertek el kerékpárral mindhárom 
városból. Megtisztelte az eseményt 
Font Sándor országgyűlési képviselő 
is, illetve a városok vezetőtestüle-
tének több tagja. A szervezők hideg 
hűsítővel látták el a jelenlévőket a 
rekkenő hőségben, és ajándékokat is 
sorsoltak este a Bor- és Gasztronapon 
azok között, akik gyalog vagy kerék-
párral érkeztek az átadóünnepségre.    
 –sé–

A Tanév Óvodapedagógu-
sa címet Fejesné Szarka 
Rita, az Evangélikus 
Egyházi Óvoda pe-
dagógusa kapta meg 
a Nyári Evangélikus 
Pedagógiai Akadémia 
keretein belül rendezett 
gálaesten Nyíregyházán. 
Az elismerésre az intézmény 

vezetője, Lakatosné Hachbold 
Éva terjesztette fel Ritát, a 

fenntartó Homoki Pál lel-
kész pedig jóváhagyását 
és támogatását adta az 
ügy mellé. A tanév során 
elért szakmai eredmé-
nyek alapján a Nevelési és 

Oktatási Bizottság döntött 
a díj odaítélésről.

Támogatást kért a kórház
Dr. Szepesvári Szabolcs, a kiskun-
halasi Semmelweis Korház főigaz-
gatója személyesen tisztelte meg a 
júniusi képviselő-testületi ülést, ahol 
tájékoztatást adott egyrészt a kórház 
másfél éves igazgatása alatt elért fej-
lesztéseiről, eredményeiről, melynek 
középpontjában a minőség és az elhi-
vatottság áll. 
A főigazgató kéréssel érkezett, hiszen 
egy új, a sebészek által alkalmazott 
robot sebészasszisztens alkalmazását 
kezdték meg a közelmúltban, amely 
precízebbé, a betegek számára bizton-
ságosabbá teszi a gyógyítást, gyógy-
ulást. Úgy urológiai, mint sebészeti 
területen óriási sikerrel alkalmazzák 
már országosan, de a nőgyógyászat-
ba is szeretnék bevonni a műszert.  
A kiskunhalasi kórház is szeretné vég-
legesen megvásárolni a robotsebészt, 
mellyel dr. Hóman Endre urológus 
már külföldön is  referenciaértékűnek 
számító műtétet végzett.  
A kórház főigazgatója a város tá-
mogatását kérte és elmondta, hogy 
a kiskunhalasi kórház illetékességi 
területéhez tartozó önkormányzato-

kat megkeresik, 
hiszen 150 ezer 
ember kórházi 
ellátását biztosít-
ja az intézmény. 
A főigazgatót 
elkísérte Fülöp 
Róbert, Kiskun-
halas polgármestere is, és nyomatéko-
sította, hogy a kórház működésének, 
felszereltségének segítése négy járás  
önkormányzatait érinti és kérte, hogy 
ki-ki erejéhez, lehetőségéhez mérten 
támogassa a 17 millió forintos műszer 
beszerzését. Mint mondta, összefogás-
sal nem jelent túlzott terhet senkinek. 
Előzetes kalkulációk alapján, ha lakos-
ságarányosan történik a támogatás, 
akkor a városnak ez közel egymillió 
forint plusz kiadást jelent.  A konkrét 
támogatásról most nem döntött a tes-
tület, arra a későbbiekben kerül sor.   
A Jobb műszer, kevesebb szenve-
dés Alapítvány számlájára bárki 
adakozhat a magasabb szintű ellátás  
érdekében:

OTP 11732064 - 20031749
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Fejlesztés közérdekű

sportcentrum lesz A záportó melletti terület szükséges rossz, de segítség

Megszűnik a lakosság bosszankodása Zöldszüret mindenfelőlAz utóbbi évek legnagyobb 
fejlesztése Soltvadkerten

A 450 millió forintos beruházással megvalósuló záportó és csapa-
dékcsatorna elkészülésének  projektzáróját tartották július 3-án a 
záportavak mellett. Az ünnepi eseményen a város vezetése mellett 
országgyűlési képviselőink, a szomszédos települések polgármeste-
rei is részt vettek, de megtisztelte jelenlétével az alkalmat Rausch 
Sándor, a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés alelnöke és a megyei, illet-
ve helyi hatóságok vezetői, valamint a kivitelező cég képviselői is. 

Rausch Sándor köszöntőjében hang-
súlyozta, hogy közel hetvenmilliárd 
forint sorsát koordinálja a megye, és 
a 118 település mindegyike érintett 
különböző mértékben azokban a fej-
lesztésekben, melyeknek felmérését 
még évekkel ezelőtt elvégezte a megyei 
önkormányzat. Mint mondta, hosszú 
éveken át vezető hír volt a vadkerti 
belvíz, ami a mostani fejlesztéssel vég-
érvényesen megoldódik. Bács-Kiskun 
megye zászlóval ajándékozta meg a 
várost jelezvén, hogy a megye egyik 
fontos fejlesztési elképzelése valósult 
meg.  
Font Sándor leszögezte, hogy Soltvad-
kert tudatosan építkező város, ahol a 
lehetőségekhez igazodnak a fontossági 
sorrendek, de mindenképpen az élhető 
város megteremtése és fenntartása ér-
dekében, ahova kiművelt fiataljainkat 
visszavárjuk. 
Hangsúlyozta, hogy óriási mérföldkő 
lesz a település életében a Budapest-
Belgrád vasútvonal és az elkerülő út 
megépítése. Két óriási léptékű beruhá-
zás, melyek rövidesen indulnak. Arra 
is felhívta a figyelmet, hogy a jelenlegi 
fejlesztés igazi értéke a föld alatt húzó-
dik. Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy 
a Vadkerti-tó környékére az elkövet-
kezendő években másfél-kétmilliárd 
forintot szeretnének fordítani, hogy 
igazi turistaparadicsommá alakul-
hasson. Ennek kezdeti lépéseként 
100 millió forintos fejlesztési célki-
tűzést vitt a központi költségvetésbe  

Font képviselő, abban a biztos remény-
ben, hogy a parlament elfogadja. Ezzel 
a kemping teljes felújítása valósulna 
meg az elkövetkező hónapokban. Egy-
idejűleg bejelentette, hogy Temerini 
Ferenc az új polgármesterjelölt, miu-
tán Lehoczki Ferenc nyugállományba 
vonul októbertől. 

A politikus úgy fogalmazott, hogy 
egy minden tekintetben felkészült, a 
21. század elvárásainak is megfelelni 
képes városvezetőnek kell az ügyek 
élére állni ahhoz, hogy Soltvadkert 
továbbra is jól prosperáló, vállal-
kozóbarát, fiataljait megtartó város 
legyen. 
Lehoczki Ferenc megköszönve a 
tervezők, kivitelezők pontos és lel-
kiismeretes munkáját, a megye tá-
mogatását, a tervek között említette 
a tavak környezetének parkosítását, 
létesítmények építését, melyek kö-
zött rendezvényház, sportcsarnok, 

vendéglátóegység szerepel. Örömét 
fejezte ki, hogy a fészkelő madarak 
máris otthonra találtak itt, az idei 
év madara, a sziki gólya is megtalál-
ható a hattyúk és egyéb madárfajok 
mellett. Tercsi Miklós, a kivitelező 
cég nevében beszélt a beruházás 
körülményeiről és elmondta, hogy 

3350 méter hosszan 
került felújításra a 
csapadékvízelvezető 
rendszer. Érdekes 
tényt tárt fel arra 
vonatkozóan, hogy a 
vízelvezetés azért is 
vált súlyos problémá-
vá, mert sok ingat-
lannál felszámolták 
a kerteket, a beton-
felületekről lerohanó 
víz pedig hirtelen 
felgyülemlik. Mint 
mondta 2 és 1,7 hektá-
ros tavakat alakítottak 
ki, mintegy 50 ezer m3  

földet megmozgat-
va. A Kiskunsági  
Nemzeti Park előírása 
szerint azonban meg 
kellett hagyni egy kö-
zel öt hektáros terü-

letet a maga természetes közegében.   
A szakember azt is elmondta, hogy 
nagyon sok problémával szembesült 
a csatornarendszer felújítása során. 
Rossz lejtésű, eltömődött, nem meg-
felelően illesztett, más-más anyagból 
készült vezetékrendszert kellett 
kiváltani. A záportó kristálytiszta 
vize remélhetőleg kiváló lehetőség 
lesz a szabadidősportok kedvelőinek, 
hiszen szépen körvonalazódnak a 
jövőbeni tervek. A  terület ezek meg-
valósulása érdekében kapott sport –  
és szabadidőközpont besorolást a 
Rendezési Tervben.          -sé- 

Évtizedek problémáját számol-
ta fel az önkormányzat azzal a 
beruházással, melynek köszön-
hetően elkészült a Halasi út mel-
letti záportó. Ünnepélyes átadá-
sát követően Temerini Ferenc 
alpolgármesterrel beszélgettünk 
előzményekről, tervekről.

– A beruházás 
l e g fonto s a bb 
célja a városra 
és környékére 
lehulló csapadék 
összegyűjtése, 
elvezetése és 
helyben tartása, bár ez utóbbi senki-
nek sem jut eszébe nagyobb zivatarok 
idején, épp ellenkezőleg: a lezúdult 
hatalmas mennyiségű víz gyors elve-
zetését várja mindenki – mondja az 
alpolgármester. – Különösen az Orczy, 
az Ifjúság, a Madách és a Hunyadi 
utca lakóinak életét keserítette meg 
az összegyűlt, és gyakran hosszabb 
ideig pangó esővíz. Természetesen 
síkvidéken a rövid idő alatt lehulló 
40-50 mm csapadékot nem lehet pil-
lanatok alatt elvezetni, hiszen a város 
mélyebb részeiről szivattyúk segítsége 
nélkül nem tud elfolyni a víz, de jogos 
elvárás, hogy a lehető legrövidebb idő 
alatt eltűnjenek a kisebb-nagyobb 
„utcai tavak”.

 ▶ Milyen technika biztosítja a vízelve-
zetést, hiszen a lakosság csak a felszínt 
látja, tapasztalja? 
– Városunkban két nagy 
csapadékvízátemelő van, két-két 
nagyteljesítményű átemelő szivaty-
tyúval: az Ifjúság utca, Nádas utca 
kereszteződésénél, illetve a Hunyadi 
és a Madách utca sarkán. Ide folyik 
össze az esővíz a város azon részeiből, 
ahonnan azt természetes úton nem le-
het elvezetni vagy elszikkasztani. Ezek 
a gyűjtőcsatornák évtizedekkel ezelőtt 
szakaszosan épültek, a szükséges lejté-
seket az egymásra épülő szakaszokon 
nem mindig lehetett biztosítani, vagy 
a régebben jól működő csatornák 
beszakadoztak, eltömődtek, benőtték 
a fák gyökerei, így egy átfogó felújítás 
nélkül a tisztításukat, karbantartá-
sukat már nem lehetett megoldani.  
Az önkormányzat régóta kereste a 
forrást erre a munkára, a terveket 
soltvadkerti szakemberrel, Mátyus 
Zoltánnal (aki egyike azoknak, akik 
ezt a rendszert a legjobban ismerik) 
készíttette el, és végre tavaly ősszel 

megyei TOP pályázati támogatással 
elkezdődhettek a munkálatok. 

 ▶ A hivatalos átadáson részletesen is 
elhangzott, hogy hol milyen beavatko-
zás történt…
– A csatornarekonstrukció két fő ága 
az Orczy utcától a Nádas utcáig tartó 
(1574 m) szakasz, illetve az Arany 
János utcától a Madách utcán át a 
Lukács parkig tartó (391 m) szakasz 
volt. Az Ifjúság utca végén található át-
emelő akna befogadóképessége szintén 
bővült, így ha a jövőben szükség lenne 
a szivattyúkapacitás növelésére, akkor 
azt viszonylag könnyen és gyorsan 
meg tudjuk oldani.

 ▶ Ez a szemnek láthatatlan, de annál 
fontosabb lépés volt, viszont készült egy 
igen látványos tórendszer.
– A beruházás második része a zá-
portavak kialakítása volt, melyek 
csapadékosabb időjárás estén nagy 
mennyiségű vizet képesek befo-
gadni, így fontos szerepük lehet a 
csapadékvíz megtartásában. A tavak 
környékén – hosszabb távon – sport- 
és szabadidő létesítményeket, autós 
pihenőt szeretnénk kialakítani, mely-
nek első lépéseként egy futókör és egy 
szabadtéri fitness park épül az ismert 
pizzéria mellett. Típusterv alapján sok 
száz épül országszerte, mi is pályáz-
tunk háromra és egy futókörre még 
2016-ban, ebből most az első park és 
a futókör megvalósul, de a következő 
körben még a másik két park is ösz-
szejöhet.
Ugyancsak a projekt keretében kaptak 
gyephézagos betonburkolatot a Kos-
suth utcai szikkasztó árkok (1175 m) 
 hosszan. 

 ▶ Már debütált a rendszer, hiszen 
óriási esőmennyiség zúdult a térségre 
az elmúlt hetekben. 
– A rendszer „tesztüzeme” még az új 
Ifjúság utcai második akna beüzeme-
lése előtt megtörtént, így is viszonylag 
gyorsan eltűntek a vizek. A második 
akna beüzemelése után várhatóan 
jóval gyorsabb lesz. Ha mégis gond 
lenne, akkor lehet egy új szivattyút 
beépíteni. De a lényeg, hogy a csatorna 
mindenhonnan összegyűjti a vizet, a 
lejtések, szintezések jól sikerültek. 
Hogy mikor találunk pénzt egy má-
sodik városi sportcsarnokra, azt nyil-
ván nem tudom megmondani. Annyi 
bizonyos, hogy az itt élők kényelme, 
jó közérzete a legfontosabb, ennek 
érdekében a város vezetése eddig is 
mindent megtett. Supka Éva  A záportó melletti fitness parkot is hamarosan igénybeveheti a lakosság

Június 24-től hivatalosan is elkezdődött a zöldszüret azon terme-
lők részére, akik támogatási kérelmet nyújtottak be, és a kincstár-
tól a 24-i határidőig nem kaptak elutasító határozatot. A gazdák-
nak július 10-ig kell a műveletet elvégezni, és a befejezést követő 
egy munkanapon belül az illetékes hegybíróhoz és a Kincstárhoz 
a szüret végét bejelenteni. Ahány ember, ahány gazda, annyiféle 
érzés és vélemény fogalmazódik meg. Nyilván azt le kell szögezni, 
hogy senki nem szeretettel dobja a földre a szépen mutatkozó für-
töket. De meg kellett érteni a piaci viszonyokat, a kialakult hely-
zethez alkalmazkodva pedig ez volt a legokosabb döntés.

Soltvadkerten nem megerősített 
információ szerint, mintegy 470 hek-
tár szőlőterületre érkezett kérelem, 
melyek főként a Bianca ültetvényeket 
érintik. A szomszédos Kiskőrösről 
pontosabb adatokat is találtunk, Kis-
kőrös Város Hegyközségéhez 616 db 
betétlap kérelem érkezett be összesen 
461 hektárnyi szőlőterületre. Az így 
megbecsült terméskiesés 71 692 má-
zsa. Országosan egyébként a leggya-
koribb öt zöldszüretelendő fajta sor-
rendje: Bianca (1370 ha), Kékfrankos 
(603 ha), Furmint (369 ha), Cserszegi 
(304 ha), Aletta (262 ha).
A Hegyközségek Nemzeti Tanácsa a 
zöldszüret végeztével foglal állást, mi-
vel komoly szakmai kérdésnek tekinti. 
Persze sok más egyebet is felvet a 
szokatlan szüret, hiszen az idő sür-
get, nincs elég napszámos, így aztán 
felverték a zöldszüretes béreket ren-
desen. Volt olyan gazda, aki emiatt 
nem szedte le a szőlőt, hiszen dupla 
bért kértek a vendégmunkások, és 
volt, ahol persze meg is kapták. 
Kényszerhelyzet van, vagy volt. In-
formációk szerint átlag 1500 forintos 
órabérben dolgoznak a munkások.  
A másik probléma az ellenőrzés, 
hiszen azt már a hatóságok is belát-
ták, hogy képtelenség leellenőrizni a 
területeket. 
Az Államkincstár ezzel kapcsolatban 
közleményt adott ki, melyben leírják, 
hogy tisztában vannak azzal, hogy a 

fürtök megsemmisülnek az ellenőrzés 
lefolytatásáig, de ebből adódóan nem 
lesz az ügyfeleknek problémájuk. Vi-
szont a vegetációs fázisnak megfelelő 
munkákat és gyomszabályozást hala-
déktalanul végezzék el, ne várjanak az 
ellenőrzésig, mert ebből adódhatnak 
majd a kellemetlenségek, hiszen az 
ellenőrök egy gondozott ültetvényt 
kell, hogy találjanak a helyszínen, 
amelyben a vegetációs időszaknak 
megfelelő növényápolási, növényvé-
delmi és gyomszabályozási munkákat 
elvégezték.
Egy másik probléma a felesleges 
hangulatkeltés, amit a szakemberek 
szerint hozzá nem értő, gyakran 
még szőlőterülettel sem rendelkező 
emberek generálnak. Több borász, 
felvásárló véleményét hallottam, akik 
szerint a zöldszüret nem érzelmi kér-
dés, hanem kizárólag szakmai. Nem 
volt senki számára kötelező, minden-
ki meggondolhatta még a beadványát 
követően is, hogy leszedi vagy sem a 
szőlőjét. Kellő gazdasági számítással 
azonban gyorsan egyértelmű lett, 
hogy nem járnak rosszul a gazdák, 
főként ha még AKG-ben is érdekeltek. 
Sokan érvelnek a lepárlással, ami egy 
igen költséges értékmentés lehetett 
volna. A borászok többségének egyér-
telmű állásfoglalása, hogy a jelenlegi 
helyzetben ez volt a legkorrektebb és 
szakmailag leghelytállóbb döntés. 
  –séva- 

Csipkóné Gyöngyiéknél az Aktív Nyugdíjas Klub tagjai vonultak fel,  
hogy segítsék a zöldszüretet
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gasztronap

Népünnepély lett a Bor- és Gasztronap A turizmus fejlesztése a fő csapásirány
Bevált Az új helyszín, jól sikerült A deBütálás molnár elvirA: A mi városunk jó AlAppAl indul el A jövő építésének útján

jövőkép

Napi szintű téma a települések vezetői, a fejlesztési szakemberek 
körében, hogy miként lehet fellendíteni egy város gazdaságát, nö-
velni a bevételeit, hogyan lehet kihasználni meglévő adottságait, il-
letve adottságokat teremteni azok hiányában. Magyarországon jól 
látható törekvések irányulnak a turizmus fejlesztésére, ami túlmu-
tat a bográcsgulyáson, a lovasbemutatókon, noha nem hagyhatók 
ki, de az utóbbi években átstrukturálódtak a turizmus törekvései. 
Molnár Elvirával, a térség turisztikai egyesületének elnökével a 
lehetőségekről, megújulási folyamatokról és szükségszerűségekről 
beszélgettünk. 

 ▶ Hogyan látod, milyen körülmények 
segíthetik a turizmus fellendítését a 
térségben, külön fókuszálva Soltvad-
kertre? 
A települések átlagos turisztikai ak-
tivitását vizsgálva kimutatható, hogy 
továbbra is a vízparttal rendelkező tér-
ségek aktivitása emelkedik ki – mond-
ja Elvira. – A mi kistérségünk ebből 
a szempontból rendkívül szerencsés, 
hiszen gyógyfürdő mellett szabad 
víz, a Vadkerti-tó is itt található járá-
sunkban, amely nemcsak fürdőzésre 
alkalmas. Állóvizünk és a part sza-
badidős tevékenységének lehetőségei 
végtelenek, hiszen kiváló adottságok-
kal rendelkeznek. Az elmúlt években 
nagy fejlődésen ment keresztül, és 
azóta is folyamatosan épül, szépül 
a tó környezete. Rendkívüli módon 
erősödött a horgászturizmus is Solt-
vadkerten, amely hatással van egyéb 
turisztikai szolgáltatókra is. Amire a 
térség minden településén fejlődésre 
van szükség, az a szálláshelyek bőví-
tése több féle ár-értékkategórián belül.

 ▶ Mennyire meghatározóak a szer-
vezett programok a turizmus erősíté-
sében?
Nagyon meghatározó. Napjaink turiz-
musának egyik legfontosabb jellemző-
je a programokon való részvétel, ami 
egy rendkívül összetett termék. 

Egy rendezvény hátterének biztosítá-
sakor nemcsak a szervező van jelen, 
hanem kiemelt fontosságúak a helyi 
intézmények, vállalkozások és szál-
lásadók egyaránt. Tehát a rendezvény 
nemcsak egy település kulturális éle-
tére van hatással, hanem a gazdasági 
létére is. 

 ▶ Miként lehet megtalálni a célkö-
zönséget, ki a leginkább megszólítható 
programok által? 
A turizmus egy tág fogalom, min-
denekelőtt fontos azt eldönteni egy 
településnek, hogy melyik irányban 
kíván hosszú távon fejlődni, gondolok 
itt akár az öko- és aktív turizmusban, 
a kulturális turizmusban, bor-gasztro 
turizmusban, illetve a családbarát 
vagy az ifjúsági turizmusban való 
erősítésre. Véleményem szerint csak 
a megfelelő irányok megtalálása után 
lehet a konkrét célcsoportot megha-
tározni, majd elkezdeni dolgozni az 
ő megszólításukon. Ma már fontos 
azt látnunk, hogy nem elég egy-két 
felületen egy-egy programot meghir-
detni, hanem ennél jóval összetettebb 
egy rendezvény marketingje. Ami 
nagyon fontos, hogy a rendezvény-
szervezők ismerjék az internet adta 
felületek működési elvét, legyen 
egy jól kidolgozott kommunikációs 
tervük a minél szélesebb célcsoport 
megszólítása érdekében. Ezen kívül a 
soltvadkertieknek úgy vélem fontos a 
minőség és az átgondolt, jól megter-

vezett, jól kommunikált rendez-
vények a településen. Őket 

a tartalommal lehetne 
megszólítani.

 ▶ A szervezőmun-
kában mennyire 

tapasztalod a 
pa s sz iv i tá s t? 
Hogyan lehetne 
ezeket a fala-
kat lebontani, 
amennyiben 
vannak fa-
lak...

Gyakorlott rendezvényszervezőként 
az előbb említett kommunikációs fe-
lületek használatában látom a kihívást, 
hiszen egy rendezvény sikerének alap-
pillére a jó marketingeszközök alkal-
mazása. Akik nem tudják kihasználni 
a mai kor nyújtotta lehetőségeket, csa-
lódottá válhatnak egy-egy rendezvény 
lebonyolításakor, ha a vártnál keve-
sebb az érdeklődő, így többen feladják 
ezt a szakmát. Azonban fontos látni, 
hogy a programokon való részvétel 
egy egyéni szükséglet, amely erősíti a 
személyes és társadalmi kapcsolatokat. 
A jelenlegi globalizálódó világban erre 
kell a fő hangsúlyt fektetni egy prog-
ram céljainak meghatározásakor.

 ▶ Mennyire fontos a közösségi alapú 
gondolkodás, a társadalmi szerepvál-
lalás erősítése? 
A közösségi alapú gondolkodás fő 
mozgatórugója a megfelelő társadal-
mi párbeszéd kialakítása. Soltvadkert 
kiváló adottságokkal rendelkezik, 
amelyekkel élnünk kell. A civil szek-
torban szinte mindenféle tevékenységi 
kör mentén működnek közösségek, 
nagyon jó szakmai felkészültséggel 
rendelkező intézmények vannak a 
településen és rendkívüli együttműkö-
dés tapasztalható a vállalkozói szektor 
részéről. Ezek az értékek kulcsfontos-
ságúak egy fejlődő településen. A mi 
városunk jó alappal indul el a jövő 
építésének útján.

 ▶ Te pályázatírással is foglalkozol, 
mire lehet számítani a pályázati fron-
ton?
Elsődlegesen civil szervezetek pályá-
zatainak megvalósításában segítek, 
így azokra van nagyobb rálátásom. 
Szerencsére a hazai források egyre erő-

sebbek, így több lehetőség nyílik meg a 
pályázni szándékozók részére. Többen 
érdeklődnek a jelenlegi európai uniós 
pályázati ciklus utáni időszak felől, 
hogy mi várható. Jelenlegi informá-
cióink bizonytalanok, hiszen a közel-
múltban voltak az európai uniós vá-
lasztások, és még nem született döntés 
arra vonatkozólag, hogy kik lesznek 
az új vezetők, milyen irányvonalba 
fog elmozdulni az Európai Unió által 
támogatott fejlesztési alapok felosztá-
sa. Ettől függetlenül több nemzetközi 
pályázati konstrukció is elérhető akár 
a környékbeliek számára, főleg, ha kö-
zösségi programok megvalósításában 
gondolkodnak. 

 ▶ Benne vagy a közélet vérkeringésé-
ben, ennek köszönhetően októberben 
magad is megmérettetsz a helyhatósági 
választásokon. Mi a motiváció?
Számomra a közösségépítés fő külde-
tési irány. Fiatalként kellő lendülettel 
tudok dolgozni nemes ügyek érde-
kében. Egyszerre jellemez a moder-
nizáció – mint minden fiatalt – és 
egyszerre vagyok hagyománytisztelő 
a neveltetésemből kifolyólag. Szüleim 
gazdálkodók, akik mindig szorgal-
mas, kitartó munkára tanítottak, 
amely elengedhetetlen a város jövőjén 
való munkálkodás során. Több solt-
vadkerti civil szervezetnek is aktív 
tagja vagyok, társadalmi munkában 
segítem munkájukat, ami a közösség-
építés során nagy előny a számomra. 
Fontosnak vélem, hogy a következő 
soltvadkerti képviselő-testületben 
több fiatal is helyet kapjon, hiszen a 
jövő rajtunk és a fiatalabb generáció-
kon is múlik. 

Supka Éva 

Jó döntés volt összevonni a borfesztivált és a gasztrofesztivált, 
a helyszín változtatása pedig még inkább ütősnek bizonyult.  
Az utóbbi évek tapasztalatai arra késztették a szervezőket, a város 
vezetését, hogy átértékeljék és újratervezzék ezeket az egyébként 
értékes programokat. 

A lehetőségek latolgatása, sok egyez-
tetés, ötletelés előzte meg a végleges 
döntést, mellyel a sportcsarnok 
előtti térre szervezték az idei Bor- és 
Gasztronapot a barátság és a jó kap-
csolatok jegyében. Egy nagyszerű 
hangulatú, nagy érdeklődésre számot 
tartó, kiválóan szervezett, színvonalas 
rendezvényt tud maga mögött a város.  
Amerre csak elindult az ember, min-
denütt különlegességekbe botlott, 
hiszen a népi hagyományokat felvo-
nultató kézművesek mutatták be és 
árulták portékáikat, közel húsz csapat 
baráti társaság főzőcskézett, sütöge-
tett, hiszen főzőversenyt is hirdettek 
az alkalomra. Patinás kis borudvar 
alakult, ahol a helyi és vendégborá-
szatok borait kóstolhatták, de pálinka 
és sör is akadt gazdagon.  Egy másik 
sátorban a gyerekeket foglalkoztatták 
az óvó nénik, miközben két színpadon 
zajlottak az események, váltották egy-
mást a fellépők, akik szintén a barát-
ságot jelképezve a szomszédos telepü-
lésekről érkeztek, hiszen jött Tázlárról 
a Rozmaring Asszonykórus, Kecelről 
a Kéknefelejcs Népdalkör, a Szivár-
vány Néptánc Együttes Kiskőrösről, 
a Dankó Pista Férfikar Csengődről, a 
Búzavirág Asszonykórus pedig Solt-
vadkertről. Úgy tűnik, az üzenet végre 

célhoz ért, és sokan érezték úgy, hogy 
nem akarnak kimaradni, lemaradni 
erről a rendezvényről. Jakabszállás 
polgármestere, Szabó György egész 
delegációval érkezett, mint ahogyan 

Bán Róbert polgármester is Tázlárról, 
Haszilló Ferenc és csapata Kecelről, 
Domonyi László, Kiskőrös polgár-
mestere pedig egy egész fúvószene-
karral jött, akik még a Vörös téren is 
megörvendeztették a nagyérdeműt egy 
alkalmi koncerttel. 
A sárga pólós szervezők pedig nyü-
zsögtek, mint a hangyák, minden 
esetlegesen felmerülő probléma 
megoldására volt azonnal ember.  
Még Buday Péter mesterszakács sem 
hozta zavarba az ügyeleteseket azzal, 
hogy nem használt mikrofont, mert a 
Csengődi Dankó Pista Férfikórus igen  

rugalmasan szüneteltette az előadását 
a főzőcske idejére, ami azért önma-
gában óriási attrakciónak számított, 
hiszen alig egy óra alatt legalább 
húszféle ételt készített a népszerű séf. 

 Időközben gyűltek a sütemények és 
a kóstolásra váró falatok a zsűri asz-
talán. Buday Péter mellett Németh 
József mesterszakács, Danis Judit és 
Szabó József alakították ki a végered-
ményeket, ami a sütemények kategó-
riájában Csipkóné Gyöngyikének,  

az ételeknél pedig a horgászegye-
sületnek jelentett babérokat. Persze 
senki nem maradt ajándék nélkül!   
A vendégek között félszáznál is több 
mozijegyet, Vadkerti-tó-belépőt, 
napozóágybérletet, Korona cuk-
rászdás fagyikupont sorsoltak, és 
gazdára talált öt páros belépőjegy is 
a Kőrösfesztre a ViraMax Kft. jóvol-
tából, amit Molnár Elvira ügyvezető 
adott át. A késő esti órákban egy gö-
rögországi út is megörvendeztette a 
szerencsés nyertest, Csipkó Gyulánét. 
Addigra persze már egy fergeteges 
rock koncerten is túl volt a közönség a 
helyi Kavalkád Rockband együttessel, 
és megtelt a tér a Freddie koncertre is 
rajongókkal.  Némi időeltolódással, 
de Nagy Zoltán és Rigó Mihály is a 
húrok közé csaphattak a 60-70-es 
évek slágereivel, a már megszokott 
sikerrel. 

Minden elismerés a szervezőké! Lehet 
keresgélni persze a hibákat, és szabad 
is jobbító, építő kritikával segíteni a 
munkájukat, hogy jövőre még szuperebb 
legyen. De lássuk be, azért most igazán 
sok rosszindulat kell ahhoz, hogy bele-
kössön bárki is ebbe a rendezvénybe.  

A borudvarban estére kelve már egy tűt 
sem lehetett leejteni, minden ülőhely be-
telt, és a színpadi programokat is nagy 
érdeklődés kísérte. Köszönet a helyi bo-
rászatoknak, pálinka- és sörfőzdének, 
akik fontosnak érezték és magukénak a 
bor-és gasztronapot. A főzőcsapatoknak 
a közösségerősítést, a soltvadkertieknek, 
akik megtisztelték a napot, minden ven-
dég jelenlétét! Köszönet a Gyöngyház 
Kulturális Központ munkatársainak, 
a szervező team minden tagjának a 
felkészült helytállásért, hála a pedagó-
gusok, az önkéntesek ténykedéséért, a 
vállalkozók támogatásáért. Pájer Ildikó 
igazgató és Fodorné dr. Schiszler Terézia 
aljegyző irányító, koordináló munká-
jáért. Mindenkit nagy köszönet illet a 
közreműködésért, aki közvetve, vagy 
közvetlenül hozzájárult a nap sikeréhez. 
Ez jó mulatság, férfimunka volt, ahogy 
én láttam.                                Supka Éva

A főzőversenyt a horgászok nyerték
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évzáró

A tAntermekBe szorult Az ünnepség 

Eredményes évet zártak az iskolában

ballagás

Különleges búcsú az alma matertől
udvArhelyi AttilA: ne féljetek A kAvicsok gyűjtésétől, A sors kincseivel gyArApodtok 

Meghitt és felemelő templomi ünnep, a lelkész áldása és útravalója 
után ballagtak át az iskola udvarára a búcsúzó diákok, akiket egy 
tanmesével indított útjukra Udvarhelyi Attila igazgató. 

Talán nem nehéz kitalálni, hogy a 
kavics a tudást, a megszerezhető ké-
pességeket, a csiszolandó tehetséget 
jelképezi. Ne féljetek tehát a fárad-
ságos kavicsgyűjtéstől, hanem bíz-
zatok abban, hogy a Teremtő, a sors 
kincseivel gyarapodtok – mondta az 
igazgató, aki megköszönte a nyolc év 
együtt töltött mindennapjait, emléke-
it, élményeit úgy a tanítványoknak, 
mint a diákoknak. 
Elismerte a kiválóságokat, így nyolc 
éven keresztül minden tanévet kitűnő 
tanulmányi eredménnyel zárt: Hegyi 
Ádám, Kelemen Kevin, Kis-Molnár 
Dorka, Kubas Panna Eleonóra, Laczi 
Petra Dorottya, Rákóczi Péter, Suhaj-
da Dorina Csenge
A SKDSE emlékplakettel köszönte 
meg azoknak a diákoknak a sport-
munkáját, akik legeredményesebben 
képviselték az iskolát a diákolimpi-
ai versenyeken a 8. osztály végéig. 
Az elismerésben részesülő harminc fő-
nek Mihókné Rácz Renáta, az SKDSE 
elnöke adta át a díjakat.
Asztalitenisz: Farkas Viktória
Atlétika: Karsai Ivett, Kis-Molnár 
Dorka, Pencz Lajos, Suhajda Csenge
Birkózás: Bogáromi Bence, Gangl 
Zétény, Müller Dániel, Müller László, 
Wéber Dominik, Wéber Patrik
Karate: Babenyecz Bence, Bozsóki 
Andrea
Kézilabda: Engler Bence, Győri Sza-
bolcs, Hegyi Ádám, Kriszt Vidor, Má-
jer Milán, Popoluska Márk, Rákóczi 
Péter, Sipos Zente, Vikor Tamás

Labdarúgás: Andó Alexandra, Csabá-
nyi Máté, Gáspár Balázs, Harnóczi 
Balázs, Hazafi Zalán, Varga Balázs
Sakk: Bozsóki Dániel
A Diákönkormányzat minden évben 
díjazza azt a végzős tanulót, aki a jó 
tanulmányi eredmény mellett kima-
gasló közösségi, diákönkormányzati 
munkájával, magatartásával tár-
sai számára is példát mutatott. 
A Diákönkormányzati díjat, mely 
oklevél mellett egy vásárlási utalványt 
tartalmaz, ebben az évben Laczi Petra 
Dorottya nyerte el, aki évek óta moz-
gatója, sikeres szereplője az iskolai 
diákéletnek.
„Kossuth Lajos Általános Iskola Jó 
tanulója, jó sportolója” kitüntetésben 
részesülhet az a nyolcadikos diák, 
aki a sportban és a tanulmányi mun-
kában egyaránt tartósan kimagasló 

eredményt ért el. Az iskola nevelőtes-
tületének döntése alapján idén Bozsóki 
Dániel vehette át ezt a kitüntetést. 
Számos tanulmányi verseny – termé-
szetismereti, közgazdasági, kémiai 
– mellett a sakk sportágban ért el ki-
magasló eredményeket. Többek között 
erőssége volt az országos diákolimpia 
3. helyezett csapatunknak.
Az Optimusz-díj a testnevelés munka-
közösség szakmai díja a nyolc év alatt 
elért sporteredmények és a sporthoz 
való hozzáállás alapján. A díjat Engler 
Bence kapta. 
NyelvÉSZ díj: felsős tanuló részére, 
aki az idegen nyelv tanulása, műve-
lése területén kimagasló eredményt 
ért el. Idén Vizi Zsófi érdemelte ki az 
elismerést.
Zrínyi-díj: azon tanuló részére, aki a 
magyar nyelv ápolásában és a törté-
nelemtudomány területén kimagasló 
eredményt ért el. Ebben a tanévben 
Kis-Molnár Dorka nyerte el.
Orczy-díj: melyet városunk önkor-
mányzata ajánlott fel annak a tanu-
lónak, aki a költészet művelésében, 

ápolásában kimagaslót nyújtott. A díj 
megalapítása óta először fordul elő, 
hogy két, egymást követő tanévben 
ugyanaz a tanuló érdemelje ki ezt az 
elismerést, mely 25.000 Ft-os vásárlási 
utalvánnyal is jár. A jeles diák, Suhaj-
da Dorina Csenge Lehoczki Ferenc 
polgármestertől vette át a kitüntetést.  
Ebben a tanévben egy új díj átadására 
is sor került. Alapítója a Szervánszky 
család, akik édesapjuk tiszteletére 
alapították meg a sporttehetségekért-
díjat, amit Szervánszky László adott 
át. A díj az impozáns plakett mellett 

50.000 Ft-tal, valamint 100 gombóc 
fagylalt elfogyasztásának lehetőségével 
jár. Iskolánkban első ízben Rákóczi 
Péter kapta meg ezt a díjat. Péter a 
sokrétű – német nyelvi, történelmi, 
közgazdasági –, sikeres tanulmányi 
versenyek mellett a kézilabda sport-
ágban mutatta még meg igazán tehet-
ségét, s segítette csapatát a diákolimpia 
országos elődöntőjének 3. helyezéséig.
Minden évben egy végzős tanuló 
nyerheti el a Kossuth Iskola-díjat. Ezt 
a kitüntetést az a tanuló kaphatja meg, 
aki az itt eltöltött évek alatt kimagasló 
tanulmányi munkája mellett legered-
ményesebben képviselte iskolánkat a 
különböző versenyeken. A díj meg-
alapítója, támogatója dr. Pétervári 
Zoltán. A díjhoz még egy külön aján-
dék is jár, egy Ipad, melyet a Vadkert 
Pékség Kft. ajánlott fel. 
A díjra történő felterjesztés önmagá-
ban is érdem. Gszelmann Barbara, 
Kis-Molnár Dorka, Kubas Panna 
Eleonóra, Rákóczi Péter, Suhajda 
Dorina Csenge kerültek a jelöltek 
listájára, a díjat pedig a nevelőtestület 

döntése alapján Kubas Panna Eleonó-
ra nyerte el, és az alapító, dr. Pétervári 
Zoltán adta át. 
Panna sokoldalú személyiség, az isko-
lánk szellemiségét kiválóan képviseli, 
akár tanulmányi versenyekről, vagy 
közösségi munkáról van szó. Nyolc 
év során 36 különböző szavaló-, vers-
mondó-, szép magyar beszéd, média-, 
történelmi, német nyelvi, zenei, ké-
mia- és katasztrófavédelmi versenyen 
vett részt és ért el térségi, megyei, 
országos eredményeket.

Supka Éva 

„Egy este egy csapat nomád lovas épp lefekvéshez készülődött, amikor hirtelen 
vakító fényesség vette őket körül. Tudták, hogy valami mennyei lény jelent 
meg nekik. Felcsigázva várták az égi üzenetet, amely biztosan különleges 
értelemmel bír majd.
Végül így szólt a hang:
– Gyűjtsetek össze annyi kavicsot, amennyit csak bírtok! Tegyétek a nyeregtás-
kába, azután menjetek tovább utatokon, és holnap este örültök és bánkódtok 
majd egyszerre.
Miután eltűnt a jelenés, a lovasok csalódottan néztek egymásra. Arra számí-
tottak, hogy a lét örök titkai tárulnak föl előttük, melyek révén gazdagságot, 
egészséget és célt adhatnak a világnak. Ehelyett valami értelmetlen, lélektelen 
munkát bíztak rájuk. A káprázatos ragyogás emléke mindazonáltal arra 
sarkallta őket, hogy lehajoljanak néhány kavicsért, és bedugják a nyeregtás-
kájukba, miközben dühösen morgolódtak.
Egy napi vándorlás után tábort ütöttek, s ahogy benyúltak a nyeregtáská-
jukba, felfedezték, hogy valamennyi felszedett kavics drágakővé változott. 
Örültek a drágaköveknek, és bánkódtak, hogy nem gyűjtöttek több kavicsot.”

Kubas Panna kapta
a Kossuth Iskola-díjat A ballagás margójára

Minden ballagás gyönyörű, hiszen az egyetlen, megismételhetetlen. Sokak 
nevében illeti köszönet és hála az ünnepség szervezőit, résztvevőit a méltó 
búcsúért, a könnyeket csalogató műsorért, az elköszönő gondolatokért. A meg-
lepetésekért, hiszen úgy a ballagók által előadott Pál utcai fiúk betétdala, úgy 
a szülők, pedagógusok közös kórusa, a galambok röptetése örökre bevésődtek 
mindenki szívébe és emlékeibe. Különleges és egyedi élmény volt. 

Tombol a nyár, a táskák, füzetek a sarokban, a fiók mélyén pi-
hennek, csendes az iskola. Bezzeg óriási volt az ováció, amikor 
Udvarhelyi Attila igazgató lezárta a 2018-19-es tanévet. Az ünne-
pélyes tanévzáró az evangélikus templomban hálaadással kez-
dődött. Aztán az időjárás belelépett a szervezés menetébe, és az 
iskolai falai közé szorultak a diákok, a vendégek, és csak az is-
kolarádión keresztül hallhatták az igazgatói zárszót. Így a legjob-
bak, a kiváló teljesítményt elért diákok sem kaphatták meg azt a 
figyelmet, a nagyközönség tapsát, ami kijárt volna nekik, hiszen 
kemény munkával, szorgalommal jártak elöl példát mutatva. De 
erre mondják azt, hogy ember tervez, Isten végez.  

Megszívlelendő szavak hangoz-
tak el, melyeket érdemes meg-
jegyezni is. „Nagy a felelősség 
mindannyiunkban – tanulóban, szü-
lőben, pedagógusban – hogy közös 
szándékkal alakítsuk jövőnket, mely-
ben van értelme tervezni, célokat 
kitűzni. Higgyük el, hogy partnerei 
vagyunk egymásnak, s együtt sokkal 
hatékonyabbak lehetünk!” – mondta 
Udvarhelyi Attila, és hangsúlyozta az 
összefogás erejét, mellyel szép dolgok 
teremtődtek meg. 
„Szerencsére támogatóink is szép 
számmal vannak, akiknek ezúton 
is szeretném megköszönni a segítő 
közreműködésüket! Külön is kiemel-
ném az M1800 Riders Motoros Baráti 
Körnek és a Riders Fest Kft.-nek azt 
a felajánlást, miszerint a Vadkerti-
tónál megrendezett májusi motoros 
fesztiválnak, a Rider Festnek a bevé-
teléből anyagi támogatást nyújtanak 
iskolánk diákjainak”. Galambos 
Arnold, a baráti kör és kft. képvise-
lője adta át a gyerekeknek a baráti 
kör ajándékát, és felhívta a figyelmet 
egymás óvására, a biztonságos köz-
lekedésre. 
Ahogy ilyenkor szokás, külön jutal-
mazták azokat a tanulókat, akik te-
hetségükkel, igyekezetükkel, kitartó 
szorgalmukkal, versenyeken elért 
eredményeikkel gazdagították ma-
gukat és a közösségüket, ezzel köve-
tendő példát mutatva iskolástársaik 
számára, így a nyolc év alatt kitűnők, 
a sportban, művészetben jeleskedők. 
A tanév végén többen sikeres 
nyelvvizsgát tettek. Angol alapfokú 
komplex B1 szintű sikeres nyelv-
vizsgát tett: Babenyecz Bence, Büki 
Péter, Hachbold Gréta, Májer 
Milán, Mikula Áron András, Sle-
zák Nikolett, Tóth Nikolett, Végi 
Gergő Zoltán, Zsikla Máté Gábor, 
Wéber Dominik, Wéber Patrik. 
Az angol nyelvi vizsgák letételét a 
Soltvadkert Gyermekeiért Alapítvány 

anyagilag is támogatta, így lehetővé 
téve, hogy ilyen sokan mérettessék 
meg magukat. 
A „DSD 1” német nyelvvizsgán, mely 
ingyenes tehető le iskolánkban, sike-
res alapfokú komplex B1 szintű vizs-
gát tett: Farkas Viktória, Font Anikó, 
Gangl Szabolcs Márk, Gszelmann 
Barbara, Kis-Molnár Dorka, Kubas 
Panna Eleonóra, Laczi Petra Do-
rottya, Rákóczi Péter, Sípos Zente 
Kolos, Suhajda Dorina Csenge. 
Angolból, és német nyelvből sikeres 
alapfokú vizsgát tett Vizi Zsófi.
Dr. Pétervári Zoltán révén immár 
hagyományosan az iskolai sportban 
legügyesebbek is külön jutalomban 
részesültek.  Dr. Pétervári Zoltán adta 
át a díjat, az Év utánpótlás sportolója 
Révész Csongor, az Év Sportolója Kiss 
Virág lett.
A Szervánszky testvérek által alapí-
tott Szervánszky László-díjat Müller 
Petra kapta, és vele 50.000 forintot, 
valamint 100 gombóc fagyit. 
A Soltvadkert Gyermekeiért Alapít-
vány díját Zsikláné dr. Szőke Éva 
elnök adta át az országos elődöntő 3. 
helyezett kézilabda csapat tagjainak, 
akik: Daróczi Donát, Hegyi Ádám, 
Popoluska Márk, Kriszt Ármin, 
Kriszt Vidor, Hachbold László, 
Farkas Zoltán János, Győri Szabolcs 
István, Engler Bence, Rákóczi Péter, 
Városi Ferenc, Vincze Tamás, Vikor 
Tamás.
Jutalmazták azokat a sportolókat is, 
akik kitartó, eredményes munkájuk-
kal a tanév tartama alatt az országos 
diákolimpia döntőjében, a magyar 
bajnokságon döntőjében helyezettek 
lettek:
Birkózás: Lakatos Árpád diákolim-
piai bajnok, Német Bálint diákolim-
piai bajnok, Wéber Dominik 2. hely, 
Gáspár Bálint 3. hely, Gangl Zétény 
5. hely, Wéber Patrik 5. hely,
Országos serdülő csapatbajnoki dön-
tő 4. hely: Farkas István, Frittmann 

Gergő, Papp Máté, Gangl Zétény, 
Román Antal, Horváth Péter, Mül-
ler László, Müller Dániel, Lakatos 
Árpád,
Fit kid: diákolimpiai bajnok Kiss 
Mira,
Sakk: diákolimpia országos csapat-
döntőn a bronzérmes helyet szerezte 
meg Daróczi Donát, Bozsóki Dániel, 
Wéber Dominik, Zsikla Milán és Ré-
vész Kolos.
A Diákönkormányzati díjat, mely 
oklevél mellett egy vásárlási utal-
ványt tartalmaz, ebben az évben 
Laczi Petra Dorottya nyerte el, aki 
évek óta mozgatója, sikeres szereplője 
az iskolai diákéletnek.
A „Kossuth Lajos Általános Iskola 
Jó tanulója, jó sportolója” kitünte-
tésben az iskola nevelőtestületének 
döntése alapján idén Bozsóki Dániel 
részesülhetett. Számos tanulmányi 
verseny – természetismereti, köz-
gazdasági, kémiai – mellett a sakk 
sportágban ért el kimagasló eredmé-
nyeket. Többek között erőssége volt 
az országos diákolimpia 3. helyezett 
csapatunknak.
A Zrínyi-díjat azon alsós és felsős 
tanuló kapja, aki a magyar nyelv 
ápolásában és a történelemtudomány 
területén ért el eredményeket. Révész 
Csongor és Kis-Molnár Dorka nyerte 
el a díjat.
A Gordiusz-díj a természettudomá-
nyi tantárgyak területén kimagasló 
tanulmányi eredményt elért tanulók 
elismerése: Nyerges Bence és Kuncz 
Hanna vehette át.
A Soltvadkerti Gyöngyház Kulturális 
központ felajánlása: minden ballagó 
tanuló egy ingyen mozijegyet, be-
lépőt kap, melyet a nyár folyamán 
használhat fel.
A kitűnő tanulók a Bocskai utcai 
papírboltban egyszer felhasznál-
ható 20 százalékos kedvezményes 
vásárlási lehetőséget kapnak, melyet 
a bizonyítvány bemutatásával lehet 
igénybe venni.
A tanév végeztével két munkatárstól 
is búcsúzott az iskola: nyugdíjba 
vonulása révén Forgó Erzsébet és 
dr. Matus Istvánné pedagógusok 
szeptembertől már megérdemelt pi-
henésüket töltik. Az igazgató megkö-
szönte áldozatos, kitartó, eredményes 
munkájukat és további sok sikert, 
élményt, boldogságot kívánt jövőbeni 
életükhöz.

-sé-

A művészeti 
iskola 

kiválóságai   

Gszelmann Barbara 

Gszelmann Barbara zenei tanulmá-
nyait zongora tanszakon általános 
iskolájával párhuzamosan folytatta  
dr. Pethő István növendékeként.
Az eltelt hét tanév bizonyította, hogy 
személyében mindvégig kitartó, 
szorgalmas, igyekvő, céltudatos nö-
vendéket ismerhettünk meg. Zongo-
raszerepléseinek száma meghaladta 
az ötvenet. Orgonán rendszeresen 
és szívesen játszik egyházának isten-
tiszteleti alkalmain. Orff hangszere-
ken  tanulmányaival együtt kezdett 
játszani. Két együttesnek is tagja volt 
mindvégig: az Orff zenekarnak és az 
Orff kamaracsoportnak. Mint szólam-
vezető nagyban segítette a betanuló 
korosztály zenekari beilleszkedését. 
A zene ilyen sokoldalú művelése jó 
alapot adhat arra, hogy gazdagítsa, szí-
nesítse tudásával következő iskolája, a 
kecskeméti Katona József Gimnázium 
kulturális életét.

Sztojka Julianna 

Sztojka Julianna sikeresen felvéte-
lizett a Snétberger Zenei Tehetség 
Központba. 115 jelentkező közül 15-en 
elnyerték az alapítvány ösztöndíját, az 
Alsóörsi Képző Központ évi 12 hetes 
bentlakásos zenei tanulási lehetőségét. 
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Együnk jót, éljünk jól!
missziós módszer kiskAmAszoknAk A BAptistA gyülekezetBen menő menzA A soltvAdkerti iskoláBAn 

Amerikai tábor Soltvadkerten

Ez a januárban készült, csapvíz fogyasztását népszerűsítő fotó
most hűsítőleg hat a nagy melegben

A Kossuth Lajos Evangélikus Álta-
lános Iskola és Alapfokú Művészeti 
Iskola Tanulóiért Alapítvány 14,86 
millió Ft összegű támogatásban ré-
szesült az EFOP-1.8.5.-17-2017-00191 
„Menő menzák az iskolában – egész-
séges étkezést és életstílust népsze-
rűsítő programok” című pályázaton 
az „Együnk jót, éljünk jól!” pro-
jektjével. A pályázat megvalósítása  

2018. január 1-től indult intézmé-
nyünkben. Célcsoportját iskolánk 
tanulói képezik. A projekt 
során különböző tevékeny-
ségek, szolgáltatások, 
rendezvények, előadá-
sok népszerűsítik az 
egé sz ség for má ló 
életmódot a tanulók, 
a szülők és az iskola 
dolgozói számára.

A programban dietetikus szakembe-
rek mérik fel a tanulók egészségi ál-
lapotát és ennek megfelelően egyénre 
szabott táplálkozási ajánlással látják 
el őket.
Iskolánk diákjai igen változatos és 
sokrétű foglakozások keretein belül is-
merkedhettek meg a szemléletformáló 
egészséges életmóddal. Szerveztünk 
tájékoztató napokat a gyermekeknek 
és szüleiknek egyaránt. Ismeretterjesz-
tő kirándulásokat szerveztünk – pl. a 
Soltvadkert Vízműtelepre – mellyel a 
tiszta ivóvíz fogyasztásának népsze-
rűsítését tűztük ki célul. Ennek kere-
tén belül alakítottunk ki ivókutakat 
iskolánk udvarán is. A gyerekeknek 
és szüleiknek dietetikai szaktanács-
adásokat szerveztünk, melyek nagyon 
népszerűek voltak. A projekt várható 
fő eredménye a tudatos egészségfor-
málás, betegségmegelőzés, prevenció, 
valamint egy magasabb életminőség 
kialakítására való igény megjelenése 
és megerősödése a programok meg-
valósításán keresztül. 

Szabadiné Viszmeg Erzsébet
projektmenedzser

Immár negyedik alkalommal csatla-
kozott a Nagy-Pál István Helytörténeti 
Gyűjtemény az országos rendezvény-
sorozathoz június 21-én.
Igaz, hogy június 22-én szokták 
tartani ezt a kulturális eseményt, de 
mivel Soltvadkert kisváros és kicsi a 
gyűjteménye is, ezért hozzuk előre egy 
nappal, abban bízva, hogy egyre töb-
ben tisztelik meg az eseményt. Érdekes 
programmal, témával vártuk látoga-
tóinkat. Borbély Gyulánétól többek 
között megtudtuk, hogy „Miért van 
lyuk a sajton?” Aki ott volt, az megtud-
hatta, sőt az internet segítségével meg 
is erősíthette, hogy a lyukakat a sajt 
belsejében termelődő szén-dioxid vagy 
hidrogéngáz feszítő hatása hozza létre. 
Másképp alakulnak ki a félkemény saj-
tokban és megint másképp a kemény 
sajtokban. Például a félkeményekben a 
szén-dioxid a tejsavas erjedés közvetlen 
terméke, a baktériumok anyagcseréje 
közben termelődik. A szén-dioxid 
előbb a sajttésztát telíti meg. Ezt kö-
vetően a sajttésztában egyenletesen 
eloszló gáz sok apró lyukat képez.  
A folyamat gyorsan zajlik le az érlelés 
első szakaszában.
A sajtkészítés mellett megismertük a 
túrókészítés, tejfölkészítés rejtelmeit is. 
A kész termékeket összehasonlítottuk 

a „bolti” minőséggel. Van különbség.
Légrády Andor előadásával a napra 
pontosan száz évvel ezelőtti Tanács-
köztársaság idején zajlott soltvadkerti 
eseményekre emlékeztünk. Június 21-e 
környékén ellenforradalmi események 
zajlottak Magyarországon. Főleg 
a Duna mentén, Dunapataj, Harta 
környékén, de többek között Kecel, 
Soltvadkert, Kiskőrös is kivette részét 
az eseményekből. Településünkön 
a Kiskunhalasról érkező vörösőrök 
kilenc emberrel végeztek, mondván: 
„ellenforradalmárok”. Az est folyamán 
vetélkedőn vettek részt vendégeink. Az 
értékes könyvet Bakacs János nyerte 
meg. A rendezvény ideje alatt zsíros 
kenyérrel és frissítő italokkal vártuk a 
kultúra iránt érdeklődőket.

Légrády

„A szeretet szelíden, de feltartóztatha-
tatlanul áradó folyam, amely – lassan 
– mindenkit befogadó óceánná teszi a 
szívedet” (Simon András)

A sugárzó nyári napsütésnél már csak 
a boldog gyermekarcok, csillogó sze-
mek látványa tölthet el jobb érzéssel. 
Hétfő délután ennek az örömnek 
megható pillanatait szemlélhettük a 
család-és gyermekjóléti szolgálatnál, 
amikor két kedves és lelkes fodrász: 

Vágvölgyi Ildikó és Májer Judit fel-
ajánlásának köszönhetően szebbnél 
szebb frizurákat kaptak a gyerekek. 
A kisfiúk igazi „vagány” hajvágása 
mellett a kislányok derékig érő hajából 
mesteri loknik és fonatok készültek. 
Köszönjük, Ildikó és Judit! Szavakba 
nehezen foglalható a sok örömtől 
sugárzó arc látványa! Mi pedig 
boldogok vagyunk, hogy ismét egy 
remek kezdeményezésnek lehettünk 
részesei!     LARA

Hajköltemények a táborban

Az idei nyár a meglepetések ideje a soltvadkerti gyerektáboroztatás 
és a helyi baptista gyülekezet életében. 13 év után elbúcsúztattuk 
a már megszokott Napsugár Táborunkat és a régi alapokon valami 
újat kezdtünk... Az elmúlt napokban (június 24-27.) megrendeztük 
az első igazi Tini Táborunkat a Grain Game magyarországi csa-
patával. A 42 tinédzser (11-16 év) táborozónkat hat Grain Game-es 
önkéntes várta Miklósvári Péter vezetésével és a gyülekezet aktív 
bevonásával. 

Radikálisan csökkentettük és maxi-
malizáltuk a résztvevők számát, hogy 
valódi személyes kapcsolatot tudjunk 
kialakítani a serdülőkkel és gondolko-
dásukat, életüket meghatározó élmé-
nyeket biztosítsunk nekik. A Grain 
Game neve egy magyarra lefordítva 
játékosságát vesztő anagramma, de a 
hetven változatos szemléltető példát 
tartalmazó programnak igazi magyar 
vonatkozása is van! Ötletgazdája, Chip 
Riley, Magyarországon magyar gyere-
kek közt alakította ki végső formáját. 
Chip egy nagy amerikai gyülekezet 
ifjúsági lelkésze volt, ekkor kezdte 

kidolgozni missziós módszerét kis-
kamaszok számára. Tíz év hazájában 
végzett lelkipásztori munka után 
úgy érezte, Isten arra hívja őt, hogy a 
Grain Game anyagot használja szerte 
a világon. Éveken át imádkozott egy 
földgömböt fürkészve, hogy Isten 
mutassa meg, hol szeretné látni. Meg-
erősödött benne, hogy Kelet-Európa 
az Isten szerinti választás. Első útja 
Debrecenbe vezetett, ahol a hazánk-
ban élő misszionáriusokkal találkozva 
győződött meg arról, hogy valóban 
Magyarországot választotta számára 
Isten. A Grain Game már több mint 

negyven országban van jelen, de Chip 
második otthonaként még mindig 
hazánkra tekint. Ráadásul magyar 
munkatársai elmesélték, hogy itt töl-
tött évei alatt szíve vágya volt, hogy 
tábort szervezhessen Soltvadkerten, 
mert sokszor átutazott városunkon, 
és szerinte itt készül az általa ismert 
világ legjobb fagylaltja! A gyerekeket 
annyi fontos, hasznos és persze kevés-
bé fontos és hasznos tudásra, elvre és 
szabályra megtanítjuk, hogy végül a 
legfontosabb kérdések elmaradnak, 
vagy egyedül maradnak a megvála-
szolásával... Kicsoda Isten, milyen Ő, 
akar-e tőlem valamit, és ha igen, mégis 
mit? A táborban négy napon keresztül 
Jézus Krisztust és munkáját figyeltük 

és ismertük meg minél jobban szem-
léltető játékokon és rövid magyaráza-
tukon keresztül! Mozgalmas, humo-
ros, ruhát sem kímélő játékok, melyek 
közben igazán fontos igazságokat is 
megtanultak a fiatalok.  

Ha valaki sajnálja, hogy az idén kima-
radt, jövőre várjuk, mert nem szeret-
nénk Grain Game Tini Tábor nélkül 
elképzelni Soltvadkerten a Baptista 
Gyülekezetben 2020 nyarát! A ’leendő 
Tinik’ sem maradnak ki, őket augusz-
tus 12-től várjuk az amerikai gyerek 
táborunkba, ahol a nyelv mellett a 
baseball alapjait is kipróbálhatják a 
táborozók. 

MLZS 

Székelyföld az Aktív Nyugdíjasok szemével
Ezzel a címmel tartott Kovácsné Vízi 
Irén, a klub vezetője vetített képes 
előadást a Karaván Klub programso-
rozat keretén belül. Májusban voltak 
a klubtagok székelyföldi körtúrán, 
mely a vetített videók és képek, va-
lamint az élménybeszámoló alapján 
vidám hangulatban telt el. Azoknak 
is élmény volt végighallgatni, akik 
már nem egyszer jártak Erdélyben, 
ezen belül Székelyföldön. Azok persze 
abban is egyetértenek, hogy Erdély 
megunhatatlan. Mindig új arcát mu-
tatja, és a fejlődése, változása ellenére 
még mindig őrzi varázsát. Ma már 
kiváló utakon közlekedhetünk ott is, 
ahol régebben tengelyig akadt a busz, 
szállodák, vendéglátóhelyek sokasága 
rendeződött a turizmusra, folyamatos 

az építkezés, ma már látják az üzletet 
is. A szenvedélyes székelyföldi utazók 
sok csodát láthatnak ma is, leginkább 
a hamisítatlan hagyományéltetést, 
melyben verhetetlenek. 

A nyugdíjas klubnak szervezett prog-
ramban volt városnézés, szekerezés 
(esőben), vidám hangulatú vacsorák, 
természetesen helyi ízekkel és külön-
legességekkel. 
A rövid kisfilmek alapján láthat-
tuk: végigjárták Gyulafehérvár, 
Székelykeresztúr, Székelyvarság, 
Gyergyószentmiklós településeket 
és környéküket. Természetesen nem 
hagyták ki a Tordai-hasadékot és 
sóbányát, valamint a Gyilkos-tavat 
és a Békás-szorost sem. A videók 

alatt a klubvezetőtől megtudhattuk a 
legfontosabb adatokat, információkat 
a látnivalókról, Székelyföldről, Erdély-
ről, ami kedvcsináló lett egy újabb 
kalandozáshoz. 

A Karaván Klub természetesen to-
vábbra is várja vendégeit. Ősszel foly-
tatjuk. Reményeink szerint eljutunk 
Dubaiba és Dél-Koreába is.

Légrády/sé
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világjáró

Ami fontos, az mindig megmarad Élmények a szervezettség és a rend országából
tArtAlmAs, gAzdAg év áll Az evAngélikus egyházi óvodA mögött is kárász András töBB megvAlósíthAtó ötletet is hozott koreáBól 

gyermeki

Tartalmas évet zárt az Evangélikus Egyházi Óvoda, és mint 
„Zöld Ovi”, különleges ballagási ünnepségük fénypontjaként, 
mogyorófacsemetéket kaptak a búcsúzó apróságok Kárpáti Ágnes 
felajánlásaként. Földünk megmentésére, környezetünk szépítésére 
irányuló törekvések kicsinyke, mégis lényeges szemléletformáló 
szelete a soltvadkerti példa, melyből szerencsére egyre több van 
már kis hazánkban. Az evangélikus óvoda naplójába 1996 óta 
íródnak az emlékek Lakatosné Hachbold Éva óvodavezető jóvoltá-
ból, aki igen lényegre törően így fogalmazott: amit most adunk az 
óvodás generációnak, olyan lesz húsz év múlva a társadalom.

A napló pedig igen gazdag óvodás 
életről tanúskodik hónapról hónapra, 
gondosan őrizve az utókornak min-
den lényeges mozzanatot, alkalmat. 
Az oviból elballagó gyerekek nyílt 
napon vettek részt az iskolában, hogy 
lássák, hol kezdik majd új életüket 
szeptemberben. Az iskola sikeres és 
népszerű kezdeményezése a program. 
Az óvoda életének fontos eleme a  né-
metnyelv-oktatás is, így delegációk 
érkezésére német nyelvi műsorral 
készülnek rendszeresen, és évtizedek 
óta szervezik a német nyelvi tábort, 
illetve a hittantábort. Mesedélutánok, 
bábelőadások, családi nap, gyermek-
nap – minden a gyerekek, a család kö-
rül forog, hiszen a család hitvallásuk 
szerint is kiemelt szerepet tölt be az 
intézmény életében. 
Minden évben nagy élmény az utolsó 
nap éjszakáját az oviban tölteni, amely 

a minden-
kori nagy-
csoportosok 
kiváltsága. 
Különleges 
és felemelő 
érzés közös-
ségimunka-
szolgálatra 
fogadni azokat a fiatalokat, akik 
hajdan ovisként töltötték itt minden-
napjaikat, de voltak hallgatók is, akik 
a gyakorlati idejüket, záróvizsgájukat 
végezték a nagy múltú intézményben. 
Az ünnepek meghatározzák az éle-
tünket, ezért fontos a gyerekek szem-
léletét, figyelmét ráirányítani már 
kisgyermekkorban: ebben óvodáink 
kiváló példával járnak elöl. 
Így az evangélikus oviban is minden 
jeles ünnepségre méltósággal készül-
nek, legyen az anyák napja, karácsony, 

húsvét, nemzeti ünnep, évzáró, balla-
gás, és még hosszan lehetne sorolni 
az ünnepváró alkalmakat, amikor 
versekkel, énekekkel, közös játékok-
kal örvendeztetik meg egymást és a 
közönséget is a gyerekek és felkészítő 
pedagógusaik. 
A gondtalannak tűnő gyermekévek 
alatt persze nagyon sok szép eredmény 
is tükrözi az ovi munkáját. A helyi, il-
letve környező települések anyanyelvi 
és német vers-, mesemondó versenye-
in, valamint a rajzpályázatokon elért 
eredményeikről folyamatosan hírt 
adtunk lapunk hasábjain. Szebb hit-
vallást aligha találna az ember, mint 
ahogyan Hachbold Évi összefoglalta 
a krónikát. 

„Jobb a helyes úton sántikálva haladni, 
mint szilárd léptekkel téves irányba 
tartani.”
Szent Ágoston gondolata mai életünk-
re, világunkra helytálló lehet.
Az utódoknak kötelességük megőriz-
ni az elődeik, tanítóik által képviselt 
értékeket: a szellemi igényességet, az 
értéktudatot, az erkölcsöt, valamint 
tudás és emberség tekintetében pél-
daként kell állniuk. Ami fontos, az 
mindig megmarad…
Tudom, apró téglákból építkezünk, 
mindennap újravállalt felelősséggel, 
de a „fedelet” a munkánkra felülről 
kapjuk. Ez pedig az áldás.” 

-sé- 

A Pajti Maci Művészeti Táborból jelentjük 
Június 17-22-ig  az Udvarhelyi Attila 
igazgatása alatt álló Kossuth Lajos 
Evangélikus Általános Iskola és Mű-
vészeti Iskola adott helyet az immár 
hagyományos „Pajti Maci Művészeti 
Tábor”-nak  Soltvadkerten. Az ország 
valamennyi evangélikus általános is-

kolájából érkező 27 diák a zene, kerá-
mia, tánc és színjáték foglalkozásokon 
túl színes programok részese lehetett. 
A zenés tábortűz, a Hollóének együt-
tes műsora és táncháza, a múzeumi 
kirándulások Kiskunhalason sok-sok 
élménnyel gazdagították a gyerekeket, 

melynek csúcspontja naponta a Vad-
kerti-tóban való fürdés volt. A gyor-
san múló hetet színes gálaműsorral 
zárta a tábor az iskola dísztermében. 
A  szülőkből, hozzátartozókból, ven-
dégekből álló közönség sok tapssal 
fejezte ki elismerését a színvonalas 
produkciókért, kiállításért, melynek 

segítői a művészeti iskola tanárai 
voltak: Baumgartnerné Mezei Ber-
nadett, Migács Nikolett tánc, Madár 
Helga kerámia, Medveczki János 
színjáték, Albert József, dr. Fodor 
Katalin, Horváth József, dr. Pethő 
István zene. 

(Munkatársunktól)

Nem tudom, ki hogy van vele, de nekem Korea bakancslistás, bár a 
jelenlegi csillagállás szerint esély nincs rá. Persze néhány évvel ez-
előtt még Kárász András sem gondolta volna, hogy egyszer a Sárga 
tenger és a Japán tenger ölelésében fekvő gyönyörű ország lesz az 
úticéljuk. De így van ez, ha az ember lánya az ELTE Keleti Nyelvek 
és Kultúrák Koreai Tanszékének hallgatója volt. Kárász Petra pedig 
itt folytatta tanulmányait. Maximalizmusa, no meg kalandvágya 
egészen Szöulig röpítette tavaly októberben. Így aztán egyszerű lett 
a képlet, hogy hiánya és nyilván a szülők ország iránti kíváncsisá-
ga is utazásra késztette a Kárász házaspárt. Anita és András ké-
szültek és felkészültek ugyan Koreából, de a beszélgetésünk során 
gyorsan kiderült, hogy a személyes élmény minden elképzelésüket 
felülírta. 

– Minden bizonnyal nem vágunk 
bele ebbe a nagy utazásba, ha Petra 
lányunk nem dönt úgy, hogy kimegy 
dolgozni és nyelvet tanulni, mert ez 
volt a fő motivációja – mondja And-
rás. A Working Holiday programnak 
köszönhetően került bele abba a ke-
retbe, akik utazhatnak a különböző 
országokba. A nevéből eredően ez 
félig munka, amiért szállást kapnak a 
fiatalok. Természetesen Petra emellett 
nyelviskolába is jár, hogy minél jobban 
elsajátítsa a nyelvet.

 ▶ Maradjunk még Petránál. Miért 
éppen Korea? 
– Ő nagyon céltudatos, és mivel szá-
mos koreai cég képviselteti magát 
Magyarországon, a jövőjét is ebbe az 
irányba terelgeti. Ehhez elengedhe-
tetlen a nyelv alapos ismerete, amihez 
az anyanyelvi környezet a legtöké-
letesebb. A vízumot Dél-Koreába 
egyébként évente 100 magyar fiatal 
pályázhatja meg sikerrel, így már az is 
öröm volt, hogy bekerült ebbe a körbe.  

 ▶ Milyen hatással volt rátok a távoli 
ország? 
– Nagyon messze van, ez tény. A 14 
órás repülőutat dubai átszállással tet-
tük meg, visszafelé ott is eltöltöttünk 
néhány napot. Koreánál maradva, az 
embernek először nyilván a Hyundai, 
a Samsung, az LG ugrik be. 
Dél-Korea egyébként alig nagyobb, 
mint hazánk, de ötvenmilliós la-
kossága van. Szöulban élnek csak 
annyian, mint mi Magyarországon. 
Annak ellenére, hogy tízmilliós vá-
ros, roppant élhető: nagy terekkel, 
sugárutakkal, szervezett tömegköz-
lekedéssel. Tizenhét metróvonal 
biztosítja a gyors és zavartalan köz-
lekedést. Végtelen pozitív élményt 
jelentett számunkra minden, amit 
láttunk és tapasztaltunk. Szivacsként 
igyekeztem magamba szívni minden 
információt, elraktározni minden lát-

ványt és mondhatom, hogy nem volt 
egyetlen perc sem, amit elengedtem 
volna. Igyekeztem mindenben keres-
ni valamit, ami ötletként hazahozható. 
A tervszerűség, a tudatosság irigylésre 
méltó náluk. Mindent ez a körülmény 
határoz meg, nem véletlen, hogy Ázsia 
és a világ egyik vezető gazdasági hatal-
ma. Gyönyörű a környezet, még férfi 
szemmel is rácsodálkoztam a csodá-
latos virágokra, növényekre, amelyek 
teljes pompájukban mutatkoztak meg. 

 ▶ A turizmus mennyire meghatározó, 
hiszen ők maguk nagy utazók…
– Rengeteg a turista, főként kínai, ja-
pán turisták árasztják el az országot. 
Nagyon sok látnivaló és érték van 
Koreában, ahol mesterien őrzik több 
ezer éves kultúrájuknak az emlékeit, 
izgalmasan ötvözve a múltat a jelen-

nel, a régit a modernnel. Igyekeztünk 
minél több látványosságot megnézni, 
így a királyi palota rendszer hatalmas 
élményt jelentett, de a néprajzi, a 
nemzeti múzeumuk is lenyűgözőek. 
Felemelő érzés volt látni a 6-7. század-
beli koronázási ékszereket. Nagyon 
tetszett, hogy van több kölcsönző, ahol 
nemzeti viseletet lehet bérelni egy nap-
ra, és abban járnak-kelnek a turisták, 

fotózkodnak, majd este visszaviszik és 
leadják. Nagy hatással volt ránk a pa-
lotarendszerhez tartozó Secret Garden 
(Titkos kert), amely a világörökség ré-
sze. Itt nagyon erősen megnyilvánul 
a természet tisztelete, hiszen minden 
épületet a természetbe ágyazva, azt 
védve építettek fel. Everlandben is 
jártunk, ahol egy szórakoztató napot 
tölthettünk el. A tisztaságról már szót 
sem ejtek, hiszen az is teljesen alapve-
tő, hogy nincs szemét. Nem csak azért, 
mert van rá ember, aki összeszedi és 
egyáltalán nem méltatlan munkának 
számít a tevékenysége, hanem mert az 
emberek óvják azt, ami az övék, vagyis 
a környezetüket, az életterüket. 

 ▶ Ha már az embereket említetted, 
milyenek a koreai emberek? 
– Mosolygósak, kedvesek, végtelen tü-
relmesek, toleránsak, szabálykövetők, 
szóval meg kell mondjam egészen 
mások, mint itt Európában, akár 
Magyarországon is. Persze ebben a 
hat napban ezt nem lehet annyira 
megtapasztalni, de Petra nagyon sok 
élményéről mesélt nekünk, amiből 

világossá vált előttünk, hogy milyen 
nép is valójában a koreai. 

 ▶ Gondolom a gasztronómiájukat is 
kitüntettétek a figyelmetekkel...
– Mondanom sem kell, mindent 
megkóstoltunk. Kagylónyárs, polip, 
kimpab, mandu. Szóval nem válo-
gattunk, és bevallom nagyon ízletes 
ételeik vannak. Rengeteg fűszerrel 
dolgoznak az tény, mint általában a 
keleti kultúrákban ez megszokott.

 ▶ Ha két szót mondhatnál, mi fogott 
meg a legjobban, mi lenne az? 
– A szervezettség és a rend, ez a kettő 
irigylésre méltó számomra. Rengeteg 
apró ötletet hoztam haza, amit re-
mélem, valamilyen formában majd 
adaptálni tudunk itt Soltvadkerten is. 

 ▶ Mesélted az elején, hogy Dubaiban 
is megálltatok. 
– Igen, gondoltuk, ha már így adódott, 
hogy éppen ott szállunk át, akkor el-
töltünk itt is néhány napot. Horváth 
Nóra volt a segítségünkre, aki itt légi 
utaskisérő, és akiről éppen szó is esett 
néhány számmal ezelőtti Vadkerti 
Újságban. Dubai egy külön építészeti 
csoda, és mivel már szintén olvas-
hattunk az országról Kévés Andor 
élményei nyomán, nem ismételném. 
Mindkettőnknek nagyon tetszett a 
csodás tengerpart, a 26 fokos víz és a 
gyönyörű strand, amit ha rövid ideig 
is, de nagyon élveztünk. 

 ▶ Ősszel, ha jól tudom, lesz élmény-
beszámolótok is a Karaván Klub prog-
ramjában…
– Petra lányunk augusztusban jön 
haza Koreából. Vele együtt, közösen 
szeretnénk egy képekkel gazdagított 
beszámolót tartani a művelődési ház-
ban, melyre sok szeretettel hívok már 
most mindenkit. 

Supka Éva 
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LED, LCD TV JAVÍTÁS 1 ÉV GARANCIÁVAL!
Tel.: (H-P 8-18 óráig) 06 30/626 1021

Komlós Zsolt 
lcd-tv-monitor-szerviz.hu

ajánlóajánló

Programjainkról
részletes felvilágosítást
személyesen és az alábbi

elérhetőségeken kérhetnek:
78/582-585, 78/582-582,

70/9433-431
www.vadkertimuvhaz.hu

 www.gyongyhazvadkert.huJúlius-augusztusi moziműsor
07.11. CSÜTÖRTÖK 17:00
07.14. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1100 Ft

EGY KUTYA NÉGY ÚTJA 12

szinkronizált, amerikai családi film, 108 perc, 2019

07.11. CSÜTÖRTÖK 19:00
07.12. PÉNTEK 17:00
07.14. VASÁRNAP 19:00
08.11. VASÁRNAP 17:00
08.18. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1300 Ft

YESTERDAY  12

angol zenés vígjáték, fantasy, 112 perc, 2019

07.12. PÉNTEK 19:00
07.13. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1300 Ft

SZUPERCELLA 3. 
– AZ ÖRDÖGVEREM 16

amerikai akciófilm, 97 perc, 2019

07.18. CSÜTÖRTÖK 17:00
07.21. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1300 Ft

PÓKEMBER: IDEGENBEN 12

amerikai akció-vígjáték, kalandfilm, 2019

07.18. CSÜTÖRTÖK 19:00
07.21. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1300 Ft

SZERELEM 
MÁSODIK LÁTÁSRA 12

francia-belga vígjáték, 117 perc, 2019

07.19. PÉNTEK 17:00
07.20. SZOMBAT 17:00
08.08. CSÜTÖRTÖK 17:00
Jegyár: 1100 Ft

A KIS KEDVENCEK 
TITKOS ÉLETE 2. 6

amerikai animációs vígjáték, kalandfilm,
86 perc, 2019

07.19. PÉNTEK 19:00
07.20. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1300 Ft

ÜBERGÁZ  16

amerikai akció-vígjáték, 105 perc, 2019

08.08. CSÜTÖRTÖK 19:00
08.11. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1300 Ft

YAO UTAZÁSA  6

francia-szenegáli filmdráma, 104 perc, 2019

08.09. PÉNTEK 17:00
08.10. SZOMBAT 17:00
Jegyár: 1100 Ft

AZ OROSZLÁNKIRÁLY 6

amerikai családi kalandfilm, 115 perc,  2019

08.09. PÉNTEK 19:00
08.10. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1300 Ft

POMPON KLUB  12

angol-amerikai vígjáték, 91 perc, 2019

08.15. CSÜTÖRTÖK 17:00
08.16. PÉNTEK 19:00
08.17. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1300 Ft

HALÁLOS IRAMBAN: 
HOBBS & SHAW  16

amerikai akciófilm, 2019

08.15. CSÜTÖRTÖK 19:00
08.18. VASÁRNAP  19:00
Jegyár: 1300 Ft

ESKÜVŐ A TOPON  12

ausztrál vígjáték, 113 perc, 2019

08.16. PÉNTEK 17:00
08.17. SZOMBAT 17:00
Jegyár: 1100 Ft

NORM, AZ ÉSZAKI 2.  6

indiai-amerikai animációs vígjáték, 91 perc, 2019 

Mozibérlet, rendkívüli 
és csoportos kedvezmények

ElnEvEzés 
Egy személyre és 10 
szabadon választott 

filmre szól 

Egy személyre és 20 
szabadon választott 

filmre szól

Egy (minimum 3 tagú) 
család számára és 10 
szabadon választott, 
17.00 órakor kezdődő 

filmre szól

Mozibarát
Negyedéves bérlet 11.000 Ft – –

Mozirajongó 
Féléves bérlet – 18.000 Ft –

Mozizik a család 
Negyedéves bérlet – – 21.000 Ft (3 fő)

rendkívüli 
kedvezmények:

Soltvadkerti óvodák 
és az iskola számára

Az óvodák és az iskola gyermekei és 
pedagógusai évente egy alkalommal 
ajándék csoportos mozivetítésen ve-
hetnek részt.
A soltvadkerti ballagó nyolcadik osz-
tályok tagjai osztályfőnökükkel együtt 
a ballagás előtti hónapban egy ajándék 
mozivetítésen vehetnek részt.

Soltvadkerten élő örökbe fogadó szü-
lők, nevelőszülők, sérült gyermeket 
nevelő, gondozó, Alzheimer-kórral 
élő családtagot gondozók és család-

jaik számára.
Regisztráció, illetve a kedvezmény-
re jogosító bérlet átvétele után a 
mozivetítéseket – előzetes bejelent-
kezéssel – havonta egy alkalommal, 
díjmentesen látogathatják. A ked-
vezmény 2019. szeptember 1-jétől él. 
Regisztrálni a Gyöngyház Kulturális 
Központ  Facebook oldalán privát 
üzenetben a tájékoztató 
megjelenésétől, sze-
mélyesen pedig   
2019. augusztus 
22-től lehet.

MoZIVETÍTÉSEK CSopoRToK SZÁMÁRA
Ajánlott vetítési napok: csütörtök, péntek, szombat, vasárnap

Létszám
Belépő ára

ajánlott vetítési 
napokon /fő

Belépő ára ajánlott 
vetítési napokon 

Soltvadkerti Óvodák, 
iskolák, valamint HHH 

és vagy sérült csoportok 
számára az ajánlott 
vetítési napokon /fő

Belépő ára 
kedd, szerdai 
napokon/fő

Negyedéves bérlet 
(szerdától péntekig) vetítési 

napokon
3 szabadon választott 

filmre
1 alkalom/hó/fő

21-40 fő 750 Ft 700 Ft 800 Ft 650 Ft/alkalom 1.950 Ft/fő
41-60 fő 700 Ft 650 Ft 750 Ft 550 Ft/ alkalom 1.650 Ft/fő
61-80 fő 650 Ft 600 Ft 700 Ft 500 Ft/alkalom 1.500 Ft/fő
81-100 fő 600 Ft 550 Ft 650 Ft 450 Ft/ alkalom 1.350 Ft/fő
101-120 fő 550 Ft 500 Ft 600 Ft 400 Ft/alkalom 1.200 Ft/fő
121-140 fő 500 Ft – 550 Ft 350 Ft/alkalom 1.050 Ft/fő

Csoportok érkezése esetén minden 10. fő után egy fő felnőtt kísérő díjmentesen vehet 
részt a vetítésen. A HHH/sérült emberek csoportjának tagjait segítő pedagógusok, 
szociális munkások díjmentesen vehetnek részt a vetítésen.

Az új díjszabás és a kedvezmények 2019. szeptember 1-től 
visszavonásig érvényesek.

Július-
augusztusi 
programok

• Július 8-tól augusztus 18-ig 
(hétfőtől péntekig, 14.00-18.00-ig)                                                                            
Tó-könyvtár és gyermekfoglalkozta-
tó a Vadkerti-tónál, a kemping felőli 
bejáratnál.
Délelőttönként és hétvégén Szekrény 
Könyvtárunk kínálatából válogathat-
nak a vendégek Holczimmer Jánosné 
büféjénél.
• Július 26. péntek 9-12 óráig 
VÉRADÁSRA várjuk a véradókat – 
Kossuth Lajos u. 10. 
• A Nagy-Pál István Helytörténeti 
Gyűjtemény és a Városi Értéktár 
látogatható előzetes bejelentkezéssel.  
A gyűjtemény vezetője Légrády Andor 
Tel: 30/ 967-9083

szabadság miatt 
a gyöngyház kulturális központ és 

könyvtár 

július 8-augusztus 5-ig, 
mozija július 22-augusztus 07-ig, 
sportcsarnoka július 15-21-ig és 

augusztus 26-tól szeptember 21-ig 
zárva tart.

A fenti időszakban a gyöngyház 
kulturális központban ügyeletet 

tartunk.

Az őszi előadásokra bérletek 
és belépőjegyek rendelhetők 

(facebook oldalunkon és levélben) 
és vásárolhatók mozivetítések 

napjain, csütörtöktől vasárnapig 
16.30-19.00-ig.

HALÁLoZÁSoK:
Dr. Utassy Béla György  1944
Gáspár István  1947
Nagy Béla   1941
Schuller László István  1942
Schmél Jánosné Hirsch Gál Margit 1939
Csőke Istvánné Nagy Anna 1937
Kispál Antal  1940
Schnürlein Istvánné (Bp) Haskó Zsófia 1914

Fa és fém virágtartók kedvező áron 
eladók Soltvadkerten! 
Tel.: 06-20/536-8682
Rugóskapa eladó. 
Tel.: 06-30/308-5186
Eladó: 
• Honda 600 kistraktor 
tartozékokkal, utánfutóval 
• L-GO elektromos rokkant motor 
• Kerékpárok, mosógép, centrifuga, 
terménydaráló, szieszta kályha, 
üstház, alumínium edények 
• Jó állapotú női, férfi ruha 
Tel.: 06-20/425-8706
Soltvadkerten az Árpád utcában 2 
szintes családi ház eladó. 109 m2 + 2 
garázs és melléképületek. 
Tel.: 06-30/752-2538
Eladó: 
• 1 db kihúzhatós 6 személyes asztal 
• 1 db rácsos gyerekágy (babaágy) 
Tel.: 06-70/207-1832
Eltolt szintű 3 szobás családi ház 
melléképületekkel, nagy portával, 
udvarral eladó. 
Érd.: 06-20/224-4343

Ingyenes Anyakönyvi hírek
Apró • Apró • Apró június

Német tolmácsolás és fordítás.  
Tel.: 06-20/946-6727 
Kímélt állapotú T 25A Vlagyimirec 
traktor (1650 üzemórás,1983-as) 
ELADÓ BÓCSÁN 2x8 lapos 
tárcsával és kétfejes ekével együtt.   
Ugyanitt jó állapotú hidraulikus 
szőlőprés 2x5 hl-es fakassal, 
présfákkal. 
Érdeklődni: 30/33-63-459 (Pszota F.)
Soltvadkerten a Koltói Anna 
utcában (48 m2-es) ház eladó. 
Tel.: 06-30/229-5526
Selymesen, a főút mellett 2200 m2-es 
telek eladó. Tel.: 06-20/492-1771

SZÜLETÉSEK:
Szabadi Maja an.: Horváth Valéria Tünde
Lajó Csenge an.: Kolompár Amanda
Hódos-Gillich Róza an.: Gillich Petra

Dugulás-elhárítás 
06 20 917 1403

Banga Sándor
6400 Kiskunhalas

Kossuth Lajos u. 22/B

Hirdetések

HÁZASSÁGKÖTÉSEK:
Jakab Natasa – Lakatos Tamás
Ábel Alexandra – Völgyi Balázs
Fodor Ágnes – Hirsch László
Ragadics Alexandra – Balázs László János

• • Köszönetnyilvánítás
Hálás szívvel mondunk köszönetet mindazoknak, 

akik 

DR. UTASSY BÉLA GYÖRGY
temetési gyásszertartásán megjelentek, 

fájdalmunkban osztoztak
 

                                                                A gyászoló család

• • 

JUDÁK DÉNES
halálának 6. évfordulójára

 
Ott pihensz ahol már nem fáj semmi,
S nyugalmadat nem zavarja senki,

Életed elszállt, mint virág illat,
De emléked ragyog, mint a fényes Csillag!

 
A szerető család
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nyáridő

Már készülnek a nyári táborokra 
szezonzárót tArtott A soltvAdkerti focisuli 

kézilabda

Csúcson a vadkerti utánpótlás kézilabda
A 2018/19-es BAjnoki évet értékelte forgó erzséBet 

Csúcson az eredményeink! – Így összegezte Forgó Erzsébet edző 
az utánpótlás kézilabdások teljesítményét a bajnoki év zárásá-
val. Kemény munka áll a csapatok és felkészítőjük mögött, ami 
megtérült, hiszen sikerüktől volt hangos az aréna, és a facebook 
oldalon is egymást váltották a győzelmekről szóló hírek. Közös si-
ker ez, egymást erősítő és lelkesítő siker. Így van ez, amikor hittel, 
szeretettel, odaadással és kitartással dolgozik valaki. No, persze 
tudjuk jól, hogy Forgó Erzsi nem az a fajta vezető, aki látványosan 
gyűjtené a babérokat.  Nem mondom, hogy csendes alázattal teszi 
a dolgát, hiszen hangjának ereje igencsak messzire száll, amikor 
a fiúkat rendezi a pályán edzés közben, vagy meccsek alatt adja 
az ukázokat. De a sport és a hivatása iránti alázat mindenképpen 
egyik legfőbb erénye. Pedagógus pályafutását lezárva nyugdíjba 
vonul ugyan, de a sport iránti elköteleződése nem szűnik meg, leg-
feljebb felfokozott energiával tud még többet kihozni fiaiból. A For-
gó Erzsébet által készített összefoglalóból minden kiderül. 

– Egy 8000 lakosú településen  
47 utánpótlás korú fiú kézilabdá-
zik négy csapatban a Soltvadkerti 
Kézisuliban –mondja az edző. 
– Ebben a bajnoki évben nyertünk a 
serdülőkkel bajnokságot a III. osztály 
dél-keleti csoportjában, az U 15-ös 
csapatunkkal régió bajnokok lettünk, 
és megnyertük a Bács-Kiskun megyei 
IV. korcsoportos diákolimpiát is. 
A serdülők 20 mérkőzésből 20-at 
nyertek, 330 a gólkülönbségük. Ez 
meccsenként 16 gólos különbség át-
lagban. Nem játszottunk hibátlanul, 
de mindig helyén volt a szívük, ha 
szorult a hurok. Remélem, tudunk 
még javulni a következő bajnoki 
évben az ifik között, elsősorban a 
védekezésben.
Az U 15-ös csapatunk hatalmasat 
fejlődött az elmúlt évhez képest. 
Fizikailag még mindig erősebbek 
az ellenfeleink, de technikailag és a 
csapatjátékban magasan felülmúltuk 
valamennyit.
Az U 14-es fiúk a régióbajnokság 4. 
helyén végeztek. Nagyon hullámzó 
volt a csapat teljesítménye, szuper 
játék és küszködés jellemezte ezt az 
évet. Nekik kellene a következő évben 
a legtöbbet edzeni a fejlődésük érde-
kében, mert az ellenfelekhez képest 
gyengék és lassúak vagyunk.
A legkisebbek az U 10-es korosztály-
beliek, akiknél nem számolnak ered-
ményt, a kisiskolás bajnokságban 10 
mérkőzést játszottak. Részt vettünk 
az Üstökös kupán Dunaújvárosban 
(négy mérkőzés) a KESI kupán, Kecs-
keméten (három mérkőzés) a bajno-
ki évet a Pünkösdi kupával zártuk, 
amit nagy fölénnyel megnyertünk 
(öt mérkőzés). Nagyon kevesen van-
nak, nagyon jól játszanak, és nagyon 

nincs folytatás. Sajna jövőre már 
nem tudunk versenyezni a magasabb 
korcsoportban, mert a létszámkorlát 
miatt nem tudunk kiállni. 
A szomszédos településeken „özön-
lenek” a gyerekek kézilabdázni, 
Soltvadkerten lasszóval sem sikerül 
játékosokat toborozni. Pedig mindent 
megpróbáltunk. Kedves soltvadkerti 
szülők, ideje lenne felismerni a sport 
nevelő hatásait. Ennek bemutatására 
álljon itt egy fiatal sportoló vallomá-
sa:
„Sokan nem értenek bennünket. 
Ezek a gyerekek nem normálisak, 
vagy csak a szüleik erőltetik rájuk 
az edzéseket. Nem, ez nem így van. 
Sportolóként más szemmel látjuk a 
világot, mint a mai fiatalok.
A hétvégéket nem bulizással, hanem 
edzéssel töltjük, a délutánjainkat 
nem a számítógép előtt gubbasztva, 
hanem a sportpályán. Azt gondolják, 
kimaradunk sok jó dologból az edzé-
sek miatt? Lehet. De azok, akik nem 
sportolnak, sokkal többet veszítenek, 
mint mi. Megtanuljuk, hogyan kell 
egyetlenegy dologra összpontosítani. 

A nehéz helyzetekben hideg fejjel 
gondolkodni, a pofonok után feláll-
ni és tovább folytatni. Megízleljük 
a siker ízét, és összebarátkozunk az 
ellenfeleinkkel, majd életre szóló 
barátságokat kötünk velük. A sport 
által jobb emberekké válunk. Nem 
állunk ki az első fájdalmas mozdulat 
után, hanem továbbmegyünk, mert 
meg akarjuk csinálni. Bennünk van 
a csakazértis. Szeretnénk látni, hogy 
a munkának van eredménye. Hallani 
a szüleinket, barátainkat szurkolni a 
pályán, kezet rázni az edzőnkkel egy 
verseny után. Mi képesek vagyunk 
beleadni minden erőnket, sőt még 
annál is többet. Mi nem átlagos ti-
zenévesek vagyunk... Mi sportolók 
vagyunk!” 

Az elmúlt évben elért sikereket 
nem tudjuk egykönnyen megismé-
telni, hiszen erre az eredményre is 
negyven évet kellett várnunk. De 
újra indul a felkészülés júliusban, 
és ismét megpróbáljuk.
A következő bajnoki évben 
három csapattal szeretnénk 
indulni az MKSz versenyein. 
Ifjúsági korba lép a jelenlegi 
serdülő csapatunk, serdülő III. 
osztályban indulunk a jelenlegi  
U 15-ös társasággal, míg az U 15-be 
lép fel a legnépesebb csoportunk, az 
U 14-es korosztály. 

Forgó Erzsébet 
(Bevezető: Supka Éva)

Közösségépítés a tóparti homokon 
Idén 6. alkalommal rendezték meg a KuPi Strandkézilabda Kupát 
a Vadkerti-tónál kialakított homokos pályákon. A szervezők anno 
tíznél is kevesebb csapattal indították útjára a tornát, amely mos-
tanra az ország egyik legnagyobb amatőr strandkézilabda esemé-
nyévé nőtte ki magát.

Most a június 22-23-án megrendezett 
eseményen 20 férfi és 15 női csapat 
mérte össze erejét a tóparton kialakí-
tott három játéktéren. Csapatonként 12 
főt lehetett nevezni, akik közül az adott 
mérkőzéseken tízen léphettek pályára. 
A játéktéren egy időben három-három 
mezőnyjátékos és egy-egy kapus tar-
tózkodhatott. Érdekességként kell meg-

említeni a szabályokról, hogy a kapus 
helyett feljöhetett egy „nyúl”, akinek 
a gólja, valamint a kínai figurából és 
a forgásból szerzett találat is két gólt 
ért. A kupán több környékbeli csapat 
is pályára lépett. Az első napon kiváló 
időben és nagy hőségben játszhattak a 
csapatok, de a második nap programját 
az esős időjárás már kicsit megzavarta. 

Opauszki Péter – Csöcsfejek (Soltvad-
kert): – A csapat neve az egyik korábbi 
edzőnk által még régebben ragadt 
ránk. A csapatot a Soltvadkerti TE fér-
fi kézilabdacsapatának tagjai alkották 
a kiskőrösi Bogáromi Ádámmal kie-
gészülve, aki jövőre már nálunk szere-
pel majd. A közösséget erősítő tornán 
azért indultunk el, hogy akár komo-
lyabb eredményt is el tudjunk majd 
érni. A kupa előtt már összejöttünk és 
négy közös edzéssel készültünk, hogy 
jól tudjunk szerepelni. Ez a játék azért 
teljesen más felkészültséget igényel, 
hiszen nem lehet lepattintani a földre 
a labdát, nehezebb elrugaszkodni a 

talajról és erővel is nehezebb bírni a 
mérkőzéseket.
Korsós Alexandra – Soltvadkerti TE: 
– A tornán ugyanazok a játékosok 
alkották a csapatot, akik a megyei I. 
osztályban szerepeltek. Azokkal a játé-
kosokkal, akik most itt voltak, a kiskő-
rösi strand és a Vadkerti-tó homokos 
pályáján készültünk több alkalommal 
a tornára. A homokon nagyon kiváló 
erőnlét és gyors játék kell a sikerhez, 
de sokszor a játéktér talaja is megtré-
fált bennünket. Ez a torna nagyon jó 
csapatépítő tréning volt a számunkra.

Filus Tibor

A Soltvadkerti Foci-Suli Sportegye-
sület június 21-én tartotta szokásos 
éve szezonzáró rendezvényét. Az 
eseményre meghívást kapott a klub 
keretén belül focizó összes gyermek 
és családtagjaik. Az összejövetel a szü-
lők és a gyermekek közös focijával és 
vetélkedőjével kezdődött az általános 
iskola sportpályáján. Ezt követően az 
egyesület elnöke, Csesznegi Lajos ér-
tékelte az elmúlt szezon eredményeit 
és munkáját. 
Az eseményt megtisztelte jelenlétével 
két olyan játékos, akik itt kezdték el 
labdarúgó pályafutásukat és már ma-
gasabb szintre jutottak: Windecker 
József, az NB I-es Paks és Oláh Máté, 
az NB II-es Tiszakécske labdarúgója. 

Az eseményen Windecker József a 
saját nevével ellátott paksi mezt aján-
dékozott emlékül a Foci-Sulinak és 
elmondta, hogy milyen áldozatokat 

hozva lehet a legmaga-
sabb osztályba jutni. 
A szülők közül Frank 
apuka paprikás krump-
lit, Holczimmer Tamás 
tojásos lecsót készített, 
Csesznegi Lajos pedig 
palacsintával vendégel-
te meg a jelenlévőket.  
Az összejövetelen elhang-

zott, hogy az egyesület keretén belül a 
különböző korosztályokkal négy edző 
foglalkozik: Bischof Ádám – U6/7, 
óvodás és lány gárda, Holczimmer 
Tamás – U8/9, Font Norbert U10/11, 

Újvári Gábor U12/13-as csapat.  
A szülők és a gyermekek előtt jelen-
tették be, hogy Holczimmer Tamás 
és Font Norbert a jövőben már nem 
dolgozik edzőként az egyesületnél, 
helyükre majd megfelelő szakembere-
ket szeretnének keresni. A nyár folya-
mán a gyermekeket előbb a Coerver 
Coaching nyári táborba várják július 
1-5-ig, majd a minden évben nagy 
érdeklődéssel megrendezett Nyári 
Soltvadkerti Büdös-tó Parti Táborba, 
ami augusztus 5-9-ig fog tartani. 

Filus Tibor
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Változások a STE frontonAsztalitenisz 
sikerek új vitorlát Bontott A lABdArúgó szAkosztály

A soltvadkerti Ambrus Asztalitenisz 
Akadémia fiatal tehetsége, Lei Balázs 
Marokkóban képviselte az Amb-
rus Akadémiát június 13-16. között.  
Az Agadirban megrendezett ITTF Ju-
nior Circuit soron következő versenyén 
Balázs az újonc és a serdülő számokban 
is asztalhoz 
állt. Munkáját 
Kiss Dániel 
segítette edző-
ként. A legna-
gyobb siker a 
serdülő páros 
győzelem volt, 
ahol Balázs a nigériai Taiwo Matival vé-
gigsöpört a mezőnyön. Újonc egyéniben 
is sikerült egy érmet szereznie Balázsnak, 
ezúttal a 3. helyen végzett. Serdülő egyé-
niben már nehezebb volt a feladat, de ott 
is sikerült feljutni a főtáblára. 
Balázs külföldi szereplése ezzel nem ért 
véget, hiszen egy hetet Londonban is 
eltöltött az Urban TTC Klub edzőtábo-
rában. Az Urban TTC alapítója, Urbán 
Gergő meghívására utazott ki a magyar 
küldöttség, akit Balázson kívül Buda-
pestről Cseri Ádám és a Krebs testvérek, 
Bálint és Levente képviseltek. Az Urban 
TTC klub Anglia utánpótlás-nevelésé-
ben az élen jár, a játékosaik közül hatan 
vannak a legjobb harmincban az újonc 
angol ranglistán és négyen a serdülők 
tabelláján.
Balázs az edzőtábor keretein belül meg-
szervezett versenyen a 3. helyen végzett. 
A színvonalas edzéseken kívül a város-
nézésre, kirándulásra is jutott idő, így 
megismerkedhettek London nevezetes-
ségeivel is.
Az Ambrus Akadémia lányai is meg-
mutatkoztak határon innen és túl.  
A Kelet-Magyarország 2019. évi újonc és 
serdülő területi II. osztályú ranglistaver-
senyen Tanács Nóra és Galambos Jáz-
min a serdülők közt indultak, egyéniben 
Nóri az 1., Jázmin az 5. helyen végzett, 
párosban pedig a 3. helyen végeztek. 
Május végén Müller Evelin és Tanács 
Nóra is külföldön jártak, hogy bővítsék 
tudásuk. Müller Evelin Prágában vett 
részt egy nemzetközi versenyen, Tanács 
Nóri pedig az ETTU (Európai Asztali-
tenisz Szövetség) válogatottjai számára 
megrendezett horvátországi, egy hetes 
edzőtáborban, Muraszentmárton város-
ában edzhetett.

A megújulásra minden területen 
szükség van, a sport pedig különösen 
igényes műfaj, hiszen a folyamatos 
erőpróbák, kihívások tükröződnek az 
eredményekben. A Soltvadkerti TE-n 
belül működő labdarúgó szakosztály 
most egy óriási fordulattal váltott, és 
változtatott az eddigi gyakorlatokon. 
A vezetőség döntése alapján július 
1-től Schmidt Zsolt lett a szakosztály 
vezetője. A szakmai stábot Varga 
József, Trapp Ferenc, Szabó Attila 
(Butra) és a nagy tapasztalattal ren-
delkező Horváth Mihály erősítik.  
A szakosztály változtatott a működési 

stratégián is. A megye I-ben játszó 
STE mellett  a húszéves múlttal és 
kiváló közösségi összefogással spor-
toló VFC ezentúl mint VFC-STE2 
rúgja a labdát a megye III-ban.  
A Csesznegi Lajos által elnökölt és irá-
nyított, két évtizedes eredményekkel 
büszkélkedő Focisuli Egyesület pedig 
a teljes utánpótlás felkészítését viszi a 
vállán. Az átláthatóbb és szakmailag 

is egyértelműbb irányítási formától 
hatékonyabb és sikeresebb sportte-
vékenységet várnak a vezetők, akik 
fontosnak tartják a gazdasági háttér 
biztosítását, a bevétel növelését is. 
Ennek érdekében a pálya mellett mű-
ködő büfét, amit Holczimmer Tamás 
edző működtet, kiadják különböző 
baráti összejövetelek, családi alkalmak 
szervezésére, közösségi együttlétre. 
A 45-50 fő befogadására alkalmas, 
kényelmes és kulturált helyiséget elő-
jegyzés alapján lehet igénybe venni, 
és a 06 20 222 5542-es telefonszá-
mon lehet részletekért érdeklődni  

Holczimmer Tamásnál. Az új veze-
tés nem titkolt szándéka, hogy egy 
város- és lakosságbarát, nyitott szak-
osztály erősítse a helyi közösségeket, 
új kapcsolatokat, barátságokat építsen. 
Kívánjuk, hogy a radikális változások 
hozzák meg a várt eredményeket és 
sikeres, városunk jó hírnevét is öregbí-
tő futball gazdagítsa a dicsőségtáblát.  
 –sé–
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Új színfoltja lett a városi rendezvé-
nyeknek a gyermeknap, ami évről 
évre nagy tömegeket vonz tartalmas 
programjaira. A dr. Viszkók Zoltán 
jegyző által koordinált nap az idén 
új helyszínen, a tóparti kempingben 
adott teret a gyerekek, a családok 
kikapcsolódásának, szórakozásának. 
Amint a jegyző elmondta, már koráb-
ban megfogalmazódott egy ideálisabb 
helyszín keresése, hiszen a sportcsar-
nok előtti parkoló, az iskolaudvar,  

a sportpálya nem csak elszeparálta 
egymástól a közösségeket, de nem 
hatott az újdonság varázsával sem. 
Az elképzelés pedig találkozott a BS 
Plastic Kft. együttműködési szándé-
kával, akik már évek óta szervezik a 
céges gyermeknapot. Az összefogás 
meghozta a várt eredményt, hiszen 
duplázódtak a szórakozási lehetősé-
gek, a játékok, és egész napra tartalmas 
elfoglaltságot jelentett az idilli környe-
zetben szervezett gyermeknap.

Az sem utolsó szempont, hogy a sok 
rendezvényt figyelembe véve, nem 
akartak két gyermeknapot szervezni 
egymás után. A város oktatási in-
tézményeinek kollektívái, a szülők 
közössége idén is kitettek magukért, 
kivették a részüket  úgy a szervezésből, 
mint a bonyolításból. A játékok össze-
állításától a szörpök szervírozásáig, a 
palacsinták és egyéb finomságok elké-
szítéséig, sok dolgos kéz segédkezett. A 
Király Pékség sátrában is nagy volt a 

sürgés-forgás, és persze a sorban állás 
a sütikért. Népszerű volt a Szervánszky 
család által felajánlott fagyi, amit az 
általuk biztosított karszalag ellené-
ben lehetett beváltani a Szent Korona 
Cukrászdában. Az egésznapos tömeg, 
a folyamatos érdeklődés igazolta, hogy 
jó döntés volt a helyszín, az összefogás, 
ami azért is nagy jelentőségű, mert 
nem jellemző, hogy a településeken az 
önkormányzat vállalja fel a gyermek-
nap szervezését.                                  -sé-   
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